
Kronika města Březová – rok 2022 

 

Významné události v ČR a ve světě 

Hlavní událostí roku 2022 byl začátek války na Ukrajině (okupace Ruskem), která začala 24.2. a následný 
útěk milionů lidí do Evropy. V důsledku války nastala v celém světě energetická krize. V únoru se konaly 
v Pekingu zimní olympijské hry. V dubnu byl ve Francii zvolen prezident Emmanuel Macron na dalších 
5 let. V sobotu 23.7. vznikl rozsáhlý požár v Národním parku České Švýcarsko. Oheň zasáhl více než 
1600 ha a některé obce musely být evakuovány. Od 1.7. do 31.12. Česko předsedalo Radě EU. V září 
obletěla svět zpráva o úmrtí nejdéle vládnoucí panovnice Alžběty II. Na její místo nastoupil syn Charles 
(Karel III.). Ministerstvo vnitra připustilo 9 kandidátů do boje o prezidentské křeslo (A. Babiš, J. Bašta, 
P. Fischer, M. Hilšer, D. Nerudová, P. Pavel, D. Rohanová, J. Středula a T. Zima). 
Řadu míst na světě postihlo rozsáhlé sucho. Fotbalové mistrovství světa v Kataru vyhrála Brazílie. 
 
V roce 2022 odešlo několik osobností společenského života. 8.ledna zemřel spisovatel Stanislav Rudolf 
(89 let), 9. ledna režisér a scénárista Dušan Klein (82 let), 31. ledna spisovatel, publicista Radko Pytlík 
(93 let), 17. února římskokatolický biskup František Lobkowicz (74 let), 10. března publicistka Eva 
Zaoralová (89 let), 12. března hudební skladatel Jaroslav Wykrent (78 let), 14. března propagátor 
Šumavy Emil Knitzl (88 let), 23. března americká politička Madeleine Albrightová (84 let), 31. března 
výtvarník, ilustrátor Jiří Šalamoun (86 let), 7. dubna komik a bavič Josef Alois Náhlovský (72 let),  
2. května sexuolog Radim Uzel (82 let), 3. května historička, sběratelka umění Meda Mládková (102 
let), 16. května herec Josef Abrhám (82 let), 17. května řecký hudební skladatel Vangelis (79 let),  
11. června divadelní a filmový herec Stanislav Fišer (90 let), 18. června spisovatel a novinář Zdeněk 
Velíšek (89 let), 22. června meteorolog Ján Zákopčaník (63 let), 29. června sbormistryně Blanka Kulínská 
(87 let), 8. července japonský politik a premiér Šinzó Abé (67 let), 14. července modelka a bývalá 
manželka Donalda Trumpa Ivana Trump (73 let), 8. srpna australská herečka Olivia Newton-John (73 
let), 26. srpna populární zpěvačka Hana Zagorová (75 let), 30. srpna Michail Gorbačov, poslední vůdce 
Sovětského svazu (91 let), 8. září britská královna Alžběta II. (96 let), 11. října mim a herec Jaroslav 
Čejka (86 let), 16. října herec Josef Somr (88 let), 23. října uznávaný dirigent Libor Pešek (89 let),  
8. listopadu režisérka úspěšných filmů Marie Poledňáková (81 let) a 29. prosince nejlepší fotbalista 
všech dob Pelé (82 let). 

 
Činnost MěÚ, ZM a RM, volby 

Volby do zastupitelstev obcí se konaly ve dnech 23. a 24. září 2022 
Na Březové bylo ke dni voleb 2 170  zapsaných voličů, vydáno bylo 631 obálek, tedy volební účast činila 
29,08 %.  
 
Výsledky jediné kandidující strany:  
1. Radnice pro občany Březové a přidružených obcí   
 
Zvolení kandidáti:  věk   pp  hlasů  
1. Bělíček Jaroslav   53      NK bez PP 498   14,47 % 
2. Bouda Miroslav   66   NK bez PP  289     8,40 % 
3. Šafnerová Květoslava  64  NK bez PP 277    8,05 % 
4. Hora Vladimír  46  NK bez PP 230    6,68 % 
5. Krš Jiří   39  NK bez PP 224    6,51 % 
6. Szolar Lukáš   37  NK bez PP 221    6,42 % 



7. Jabornická Remetová Jar. 74  NK bez PP 213    6,19 % 
8. Kreuzová Jana  37  NK bez PP 207    6,01 % 
9. Brandl Josef   64  NK bez PP 203    5,90 % 
10. Valachová Vladimíra 53  NK bez PP 192    5,58 % 
11. Drenková Hana  70  NK bez PP 180    5,23 % 
12. Hrušková Soňa   52  NK bez PP   180     5,23 %  
13. Nikodém Martin  47  NK bez PP 180    5,23 % 
14. Suchý Pavel   73   NK bez PP   173      5,02 % 
15. Boukal Lubomír  75  NK bez PP 173    5,02 % 
 
Starostou města byl na ustavujícím zasedání dne 19.10.2022 zvolen dosavadní místostarosta města  
p. Bělíček Jaroslav, novým místostarostou města p. Bouda Miroslav, 1. radní p. Šafnerová Květoslava, 
2. radním p. Brandl Josef a 3. radním p. Hora Vladimír. 

 
Městský úřad Březová 
Městský úřad sídlil stále na adrese Nám. Míru 230. Úřední hodiny pro veřejnost byly v pondělí a ve 
středu od 8:00 do 11:00 a od 12:00 do 17:00 hodin. V prostorách vestibulu bylo nadále k dispozici 
infocentrum, sloužící po celý pracovní týden též jako podatelna a pracoviště Czech Point.  

 
Úmrtí osobností 
V srpnu zemřela p. Kotinská Libuše, dlouholetá pracovnice sekretariátu Základní školy Březová, v září 
p. Pekuniak Pavel, „tahoun“ a velký organizátor klubu střelců z praku. 

 
Pracovníci MěÚ  
Pozici tajemníka MěÚ zastával od ledna roku 2022 Mgr. Michal Bedeč, který po dobu celého roku 
pokračoval kromě pozice tajemníka úřadu stále ve funkci vedoucího KD a MFC Březová. Pracovní poměr 
na vlastní žádost ukončila ekonomka Ing. Klára Tvrdoňová Heinzová a místo ní na pozici ekonoma 
města nastoupila od 1.9.2022 Martina Strnadová. 10. října nastoupila na pozici asistentky vedoucího 
odboru SMM a bytového odboru p. Hanka Pippenbacher, která nahradila slečnu Alenu Škubalovou. Ta 
ukončila pracovní poměr k 31.10.  

 
Činnost rady města 
Rada města se sešla na deseti řádných jednáních a na šesti schůzích mimořádných, kdy projednávala a 
schválila např. tyto záležitosti: 
1. jednání 10. ledna – Smlouvu o spolupráci se Sokolovskou bytovou s.r.o., Sokolov upravující 
poskytnutí občanům starším 60 let slevu ve výši 20,- Kč ze vstupného pro seniory do krytého bazénu 
v Sokolově, seznam členů zásahové jednotky SDH Březová na rok 2022, 
2. jednání 14. února – rozpočet města na rok 2022, pravidla rozpočtového procesu v roce 2022, 
střednědobý výhled rozpočtu na roky 2023-2024,  
1. mimořádné jednání dne 9. března - hlavním důvodem tohoto zasedání byla uprchlická krize na 
Ukrajině. RM schválila v souvislosti s touto uprchlickou krizí využití městského vozu Ford Transit pro 
účely převozu humanitární pomoci či uprchlíků, dále schválila pět smluv o výpůjčkách bytů na Březové 
a způsob naložení s majetkem zakoupeným do městských bytů, bezplatné nájmy, služby a místní 
poplatky za odpady, 
3. jednání 14. března - 1. rozpočtové opatření v roce 2022, účetní závěrku za rok 2021, inventarizační 
zprávu za rok 2021, 
4. jednání 11. dubna –2. rozpočtové opatření v roce 2022, organizační schéma MěÚ s platností od  
1. 5. 2022, limit počtu pracovníků MěÚ v hlavním pracovním poměru,  



2. mimořádné jednání 25. dubna - souhlas se zařazením ZŠ Březová na seznam škol určených  
k poskytování výuky českého jazyka jako druhého jazyka, 
3. mimořádné jednání 28. dubna - schválení kupní smlouvy a dohody o zřízení předkupního práva, 
5. jednání dne 12. května - 3. rozpočtové opatření v roce 2022, účetní závěrku, rozbor hospodaření  
a závěrečný účet města za rok 2021, aktualizaci „Pravidel pro přidělování a rekonstrukce bytů ve 
vlastnictví města“, ceník pronájmů Rudolecké stodoly, stanovení počtu zastupitelů pro příští volební 
období, 
6. jednání 13. června - 4. rozpočtové opatření v roce 2022, zápis do kroniky města za rok 2019, 
prodloužení funkčního období ředitelky MŠ Komenského, 
4. mimořádné jednání 27. června - darovací smlouvou na věcný dar pro městskou knihovnu,  
5. mimořádné jednání 25. července – dodatek ke smlouvě o dílo „Prodloužení chodníků v obci 
Rudolec“, 
7. řádné jednání 12. září – zápis do kroniky města za rok 2020, plán inventur na rok 2022, 
8. řádné jednání 10. října – 6. rozpočtové opatření v roce 2022, ceník služeb pro seniory, příkazní 
smlouvu na poskytování advokátních služeb s novou advokátní kanceláří, 
9. řádné jednání 2. listopadu – jednací řády Rady města Březová pro volební období 2022-2026, komise 
pro volební období 2022-2026, odvolání dosavadních členů komisí pro volební období 2018-2022  
a jmenování nových, zápis do kroniky města za rok 2021, návrh kompetencí a úkolů pro místostarostu 
na volební období 2022-2026, právo nosit závěsný znak, 
10. řádné jednání 30. listopadu – rozpočet města na rok 2023, organizační schéma MěÚ pro rok 2023, 
úpravu úředních hodin, termíny RM v roce 2023, roční odměny ředitelům příspěvkových organizací, 
6. mimořádné jednání 19. prosince – darovací smlouvy na Ples města 2023.  

 
Činnost zastupitelstva města  
Zastupitelstvo města se scházelo na pravidelných měsíčních zasedáních (celkem sedm jednání řádných, 
jedno ustavující a jedno mimořádné). Pravidelně řešilo běžnou problematiku v rámci své kompetence 
(rozpočet města a jeho úpravy, prodeje pozemků, přijetí či poskytnutí dotací apod.). Na některých 
jednáních byli v úvodu vedením města oceněni zasloužilí dárci krve. Mezi nejdůležitější projednávané 
body patřily: 
1. jednání 28. února – rozpočet města na rok 2022, pravidla rozpočtového procesu v roce 2022  
a střednědobý výhled rozpočtu na roky 2023-2024, usnesení týkající se pomoci města spojené  
s aktuální válkou na Ukrajině, 
2. jednání 28. března - 1. rozpočtové opatření v roce 2022,  
3. jednání 25. dubna -  2. rozpočtové opatření v roce 2022,  
4. jednání 30. května - 3. rozpočtové opatření v roce 2022, stanovení počtu zastupitelů pro příští 
volební období, účetní závěrku, rozbor hospodaření a závěrečný účet města za rok 2021, 
5. jednání 27. června (poslední jednání v tomto volebním období) - 4. rozpočtové opatření v roce 2022, 
1. mimořádné jednání 29. srpna – 5. rozpočtové opatření v roce 2022,  
Ustavující jednání dne 19. října – volba starosty města, místostarosty města a radních, 
6. jednání 14. listopadu – 6. rozpočtové opatření v roce 2022, jednací řády ZM a výborů pro volební 
období 2022-2026, zřízení kontrolního a finančního výboru, 
7. jednání 19. prosince – rozpočet města na rok 2023, pravidla rozpočtového procesu v roce 2023, 
střednědobý výhled rozpočtu na roky 2024-2025, termíny ZM v roce 2023, 7. rozpočtové opatření 
v roce 2022. 

 
Žádosti o informace dle zák. 106/1999 Sb., stížnosti 
V roce 2022 bylo doručeno MěÚ Březová 5 písemných žádostí o podání informace dle zák. č. 106/1999 
Sb. Jednalo se o zaslání investičního plánu města (seznamu akcí) na rok 2022, dále o dva dotazy týkající 
se Ukrajiny, Izraele a údajného trestního jednání představitelů Státního zastupitelství ČR (oba 
nerelevantní k zodpovězení městem Březová), o informaci týkající se kopie spisové dokumentace a dále 



informaci o placeném nájemném. Během roku pracovníci MěÚ poskytovali dále ústní informace 
občanům v mezích uvedeného zákona. 
 
V roce 2022 byly na MěÚ Březová doručeny 4 písemné stížnosti v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb. 
o obcích. Tyto se týkaly nehody pádu ze schodů u internátu, porušení OZV o omezení hlučných činností, 
dále šlo o stížnost na neudržovanou, neposekanou zahradu a o zanedbávání péče o zvíře. U vyřízení 
stížností bylo postupováno dle schválených pravidel. Stížnosti byly vyřízeny ve stanovených lhůtách,  
u první zmíněné došlo ke stavebním úpravám zábradlí a u následujících tří stížností byly dotyčné osoby 
informovány a vyzvány k nápravám. Stěžovatelé byli zároveň informováni o způsobu vyřízení stížností. 
Během roku bylo řešeno starostou a pracovníky MěÚ také několik ústních stížností, které byly vždy 
vyřízeny při případné osobní návštěvě. 

 
Obecně závazné vyhlášky a směrnice 
V roce 2022 vydalo město následující OZV: 
OZV č. 1/2022 - o omezení hlučných činností 
 
V roce 2022 vydalo město tyto směrnice: 
Č. 1/2022 – o finančním hospodaření a provádění finanční kontroly  
Č. 2/2022 – o rozpočtovém hospodaření 
Č. 3/2022 – o výši poskytovaného stravného při pracovních cestách 
Č. 4/2022 – o výši poskytovaného stravného při pracovních cestách 
Č. 5/2022 – zásady poskytování cestovních náhrad členům ZM Březová 
 
Byly rovněž aktualizovány tyto směrnice:  
Směrnice č. 1/2010 – pro časové rozlišování k §69 vyhlášky č. 410/2009 Sb. 
Pravidla pro přidělování a rekonstrukce bytů ve vlastnictví města 
 
Komise a výbory  
Komise RM a výbory ZM byly jmenovány pro volební období 2022-2026 v tomto složení: 
Komise sociální, zdravotní, bytová a školská: 
Předseda:  Jabornická Remetová Jaroslava 
Tajemnice: Fialová Lenka 
Členové: Valachová Vladimíra, Mgr. Hrušková Soňa, Bc. Kreuzová Jana, Ohnesorgová Marie 
 
Komise výstavby: 
Předseda: Brandl Josef 
Tajemnice: Sladká Anna 
Členové: Bc. Nikodém Martin, Ing. Mašek Jiří 
 
Komise sportovní: 
Předseda: Hora Vladimír 
Tajemnice: Balátová Veronika 
Členové: Suchý Pavel, Szolar Lukáš, Brandl Tomáš, Vrabec Vladimír 
 
Komise pro integrované obce (IO): 
Předseda: Drenková Hana 
Tajemnice: Pippenbacher Hanka 
Členové: Fülöpová Marie, Gajdoš Josef, Mgr. Královec Martin, Michl Marcel 
 
 



Finanční výbor: 
Předseda: Šafnerová Květoslava 
Tajemnice: Strnadová Martina 
Členové:  Ing. Mgr. Bc. Krš Jiří, Mgr. Halčinská Milena, Ing. Tvrdoňová Heinzová Klára, Mühlrad  

Vojtěch 
Kontrolní výbor: 
Předseda: Boukal Lubomír 
Tajemnice: Musilová Libuše 
Členové: Kročáková Marie, Kašíková Marie, Marešová Dagmar, Míznerová Marie 
 
Březovský zpravodaj  
I v roce 2022 vydávala radnice informační měsíčník Zpravodaj města Březová a přidružených obcí, který 
nadále vycházel ve formátu A4 v barevném provedení. 

 
Ocenění občana Březové 
Ve čtvrtek 10. listopadu se v prostorách loketské Dvorany (nově zrekonstruovaného kulturního domu) 
konala akce Karlovarského kraje s názvem „Senior roku Karlovarského kraje 2022“. Na této akci bylo 
oceněno devět seniorů, tři hlavními cenami a šest cenami hejtmana Karlovarského kraje. Mezi těmito 
šesti oceněnými byl i Lubomír Boukal, kterého nominovalo vedení města zejména za jeho dlouholetý 
přínos do společenského a kulturního života v Březové a dále za jeho aktivity v komunální politice. Kraj 
anketu vyhlašuje již od roku 2017, jejím hlavním cílem je ocenění aktivních seniorů a posílení jejich 
postavení ve společnosti.  

 
Válka na Ukrajině a uprchlická krize 
Dne 24. 2. 2022 začala okupace Ukrajiny ruskými vojsky. Město Březová se přidalo k ostatním městům 
v ČR v rámci pomoci ukrajinským uprchlíkům prchajícím ze země. Ve dnech 2.-9. března město 
uspořádalo humanitární sbírku „Březová podporuje Ukrajinu“. Na základě této události se k nám do 
města v průběhu března přistěhovalo několik uprchlických rodin a byly jim zapůjčeny dočasně městské 
byty: Loziak Tetiana (nar. 1995) se synem Andriiem (nar. 2020) z Nadvirny, byt. č. 36 v čp. 213, ul. 
Bezejmenná, Galina Kolopenyk (nar. 1979) s dcerou Chikh Tetianou (nar. 1998) a vnukem Chikh 
Oleksandrem (nar. 2021) z Krasna, Lompas Oksana (nar. 1985) se synem Rostislavem (nar. 2018)  
a Denisem (nar. 2020) z Butkyvu, byt č. 4 v čp. 138, nám. Míru, Rymaruk Mariia (nar. 1991) se synem 
Davydem (nar. 2013) a dcerou Dominikou (nar. 2013) a Veronikou (nar. 2012), byt č. 27 v čp. 122, ul. 
Komenského, Bodnar Yuliia (nar. 1994) s dcerou Solomiiou (nar. 2019) a sestrou Anastasii Bodnar (nar. 
2009), byt č. 34 v čp. 213, ul. Bezejmenná, Bodnarenko Tetiana (nar. 1989) s dcerou Veronikou (nar. 
2014) a Milanou (nar. 2021), byt č. 27 v čp. 121, ul. Komenského a Pivniuk Iryna (nar. 1996) se synem 
Maksymem (nar. 2018), byt č. 3 v čp. 121 ul. Komenského. 
Dále bydlely některé uprchlické rodiny v soukromých bytech u občanů města. 
V průběhu měsíce září se čtyři rodiny vrátily zpět do svého domova na Ukrajinu (Loziak Tetiana, Lompas 
Oksana, Rymaruk Maria a Bodnar Yulia). Ke konci roku zůstaly na Březové v již klasických pronájmech 
celkem tři rodiny. 

 
Hospodaření města 

Rozpočet 
Hospodaření města Březová za rok 2022 skončilo schodkem ve výši -13,741 mil. Kč. Po všech 
provedených úpravách rozpočtu přitom činil plánovaný schodek -41,728 mil. Kč, kdy tento byl krytý 
z přebytků minulých let. Je tedy zřejmé, že díky daleko menšímu realizovanému schodku, zůstává 
rozhodují část naspořených prostředků k dispozici pro rozpočty následujících let.  



Příjmy byly rozpočtovány ve výši 110,983 mil. Kč, ve skutečnosti činily 114,222 mil. Kč, byly tedy nad 
rámec naplněny o 3,239 mil. Kč. Největší podíl na zlepšeném plnění příjmů mají příjmy daňové, kdy 
bylo inkasováno o 4,485 mil. Kč více oproti rozpočtu. Oproti tomu u nedaňových příjmů došlo 
k nenaplnění rozpočtu o – 671 tis. Kč a u přijatých transferů o – 661 tis. Kč.  
Výdaje byly rozpočtovány v celkové výši 152,711 mil. Kč, ve skutečnosti pak bylo vyčerpáno jen 127,963 
mil. Kč, tedy výdaje nebyly dočerpány o celkových 24,748 mil. Kč, což je druhá část sumy, která ovlivnila 
podstatně nižší skutečný schodek oproti plánovanému.  
V kapitálových výdajích přitom zůstalo nedočerpáno 10,613 mil. Kč, což je vesměs způsobeno 
pomalejší realizací či přesunutím některých investičních akcí do dalšího roku a také nečerpáním 
vytvořené investiční rezervy. Celkový investiční rozpočet činil 49,104 mil. Kč, skutečné čerpání poté 
bylo 38,491 mil. Kč. 
V tzv. běžných výdajích tedy zůstalo nečerpáno 14,136 mil. Kč. Zde se ještě i v roce 2022 projevily 
dozvuky nemoci covid-19 a souvisejících opatření, kdy ze začátku roku nebyly pořádány společenské  
a kulturní akce. V řadě dalších středisek došlo z různých příčin k významným úsporám či nečerpání ve 
více položkách, rozpočtovaných často s preventivní rezervou. Plánované opravy a údržbové práce 
zejména v oblasti bytového a nebytového fondu či opravách komunikací a budování parkovacích míst 
atd. však prováděny byly.  
V roce 2022 bylo samozřejmě přijato několik rozpočtových opatření, kdy zejména byly v příjmech 
zapojeny některé nové zdroje (přijaté dotace), bylo operativně reagováno na nově v průběhu roku 
vzniklé a původním rozpočtem nepokryté náklady nebo byly upřesňovány jednotlivé položky. 
Rok 2022 byl rekordním z hlediska investičních akcí. Většina z nich se stihla dokončit. Do dalšího roku 
se přesouvají převážně projekty se záměrnou etapizací. Přesouvají se také projekty, studie, které 
z časových důvodů nebyly zrealizovány. Vše je mimo jiné samozřejmě zohledněno v tzv. střednědobém 
výhledu na dalších několik let. 
 
Stavy prostředků na bankovních účtech (v Kč) 
Běžné účty                                       1.1.2022                                        31.12.2022 
Základní běžný účet                   53.176.828,54                              13.585.896,58 
Běžný účet ČNB                                660.001,26                                    554.859,22 
Celkem                                         53.836.829,80                              14.140.755,80 
 
Majetek  
V roce 2022 došlo k navýšení aktiv zejména díky novému sběrnému dvoru, který se dočkal svého 
dokončení, i když s dalšími i stavebními úpravami se počítá i v roce 2023 (nové sklady soli, zastřešení 
pro kontejnery). Celý tento projekt byl aktivován za 31,45 mil Kč. Další významné navýšení je díky 
novým dětským hřištím, která byla postavena v Kostelní Bříze a Kamenici, v té se také postavil Les 
poznání u Kapličky. Dětská hřiště byla z větší části krytá dotací a celá výstavba vyšla na necelý 1 mil. Kč.  
Les poznání byl celý krytý dotací a tato byla v částce necelých 750 tis. Kč. K připsání této dotace ovšem 
do konce roku 2022 nedošlo. Bude tedy součástí příjmové části rozpočtu roku 2023. 
Dalším důležitým aktivem je nový územní plán města Březová za více než 1 mil Kč.  
Byly nakoupeny nové kontejnery (500 tis. Kč) a postaveny sušáky na prádlo (200 tis. Kč). Nakoupena 
byla nová technika pro technické zaměstnance MěÚ – Rider mulčovací traktor (278 tis. Kč)  
a pokračovalo se ve zvelebování našeho hřbitova – nákup bronzového zvonu (600 tis. Kč). U KD a MFC 
se postavila nová pergola (600 tis. Kč). Došlo k oplocení několika hřišť, včetně našich Mateřských školek 
(2,8 mil. Kč). Na našich tenisových kurtech byla postavena nová tenisová stěna (150 tis. Kč). Byly také 
zakoupeny nové kamery napojené na pult centrální ochrany u MP Sokolov, a to pro zlepšení 
bezpečnosti v našem městě. S nákupem dalších kamer se počítá i v roce 2023. 
Některé další realizované investice nebyly k 31.12.2022 ještě zcela dokončeny (zejména rekonstrukce 
MěÚ II. a III. etapa, chodníky Rudolec, silnice Rudolec, obnova fasády 100-101 a celá řada dalších, kde 
ještě probíhají další, popř. dokončovací práce nebo se jedná o dlouhodobě rozložené investice), a tyto 



související proinvestované prostředky jsou tedy prozatím evidovány v položce rozvahy „nedokončené 
investice“ (celkem cca 31,49 mil. Kč). 

 
Závazky, úvěry  
V roce 2022 nemělo město Březová žádné sjednané či nesplacené úvěry a úvěrová zátěž je tedy 
vyrovnaná na 0. 

 
Pohledávky 
Jako již tradičně k nejvýznamnějším patřily pohledávky na nájemném za byty vč. služeb: dluh 1,3 mil. 
Kč, na nájemném za nebytové prostory: dluh 98 tis. Kč a pohledávky za vývoz odpadů: dluh 231 tis. Kč. 

 
Cenné papíry, podíly ve společnostech  
Město nevlastní žádné cenné papíry. Majetkový podíl má město v Sokolovské vodárenské s.r.o. (účetní 
hodnota 31,3 mil. Kč, 2,85 %) a ve firmě Služby města Březová, s.r.o. (200.000,00 Kč, 100 %).  

 
Investice  
Celkový investiční rozpočet činil neuvěřitelných 61,35 mil. Kč, ovšem po různých úpravách během roku 
se snížil na 49,10 mil Kč. I tak nebyl zcela vyčerpán. Skutečné čerpání bylo 38,49 mil. Kč. Jednotlivých 
sledovaných investic bylo v roce 2022 celkem 30, zde zmíníme jen ty finančně nejnáročnější (z hlediska 
roku 2022; některé akce mají finanční plnění ve více letech): 
                                                                               Rozpočet 2022                                   Čerpáno 2022 
Sběrný dvůr                                                       11.400,00 tis. Kč                              10.748,69 tis. Kč 
Rekonstrukce MěÚ                                          10.000,00 tis. Kč                                9.671,76 tis. Kč 
Č.p. 100-101 - fasáda                                         2.620,00 tis. Kč                                2.211,52 tis. Kč 
Rudolec - chodník                                               7.800,00 tis. Kč                                6.792,31 tis. Kč 
Kaple na návsi Rudolec                                      2.050,00 tis. Kč                                1.994,78 tis. Kč 
Dětské hřiště Kamenice a K. Bříza                   1.025,00 tis. Kč                                    993,30 tis. Kč 
Investice do ZŠ - II. etapa                                      850,00 tis. Kč                                    235,84 tis. Kč 
 
Přijaté dotace 
I v tomto roce město získalo několik významných investičních dotací. Z rozpočtu EU a MMR to byly 
dotace na volby do zastupitelstev (84.000 Kč) a na dětská hřiště Kamenice a K. Bříza (776.928 Kč). 
Z Karlovarského kraje pak dotace na Den dětí (20.000 tis. Kč), dotace na obnovu Kaple K. Bříza (120.000 
Kč), dotace na propagační předměty (36.000 Kč) nebo dotace na běžecké stopy (30.000 Kč). 
Z MV pak dotace pro SDH akceschopnost (150.000 Kč), dále také na akci Hřensko (296.970 Kč). 
Z MŽP ČR přišla dotace na revitalizaci veřejné zeleně IV. etapa (403.637,98 Kč). Ze SZIF to byly dotace 
„podpora zájmových sdružení“ v celkové výši 591.200 Kč.   
Pro naše příspěvkové organizace poté přišly dotace na obědy do škol (31.956,76 Kč) a pro MŠ 
Smetanova na nové dopravní hřiště (479.516 Kč).  
Radnice dále obdržela „běžné“ provozní dotace ze státního rozpočtu na výkon státní správy.  

 
Poskytnuté dary a dotace  
Město jako každý rok podporovalo formou dotací nebo finančních darů různé spolky, sportovní kluby 
a další veřejně prospěšné neziskové subjekty převážně místně činné. Také byly v roce 2022 dle 
jednotlivých usnesení RM poskytnuty příspěvky fyzickým osobám na částečnou úhradu nákladů pohřbu 
rodinného příslušníka (celkem 31 tis. Kč), na nově narozené děti (celkem 15 tis Kč), dle dlouhodobých 



pravidel pak seniorům na čipové karty MHD (celkem 13,7 tis. Kč), vstupné do bazénu v Sokolově 
(celkem 3,6 tis. Kč) či na obědy v ŠJ Březová (celkem 92 tis. Kč). 
Největší podpora z rozpočtu města Březová směřovala jako již každým rokem FK Olympie Březová na 
činnost, vybavení a účast v divizní soutěží – 847 tis. Kč, dále také TJ Olympie Březová na zajištění 
celoroční činnosti 8 sportovních oddílů – 200 tis. Kč. Mezi dalšími můžeme jmenovat Trial team Březová 
– dotace na pořádání mezinárodního mistrovství – 20 tis Kč nebo AMK Březová - dotaci na zajištění 
soutěže MČR v biketrialu 2022 – 20 tis. Kč. Dotace dostaly ale také spolky věnující se využití volného 
času mládeže. Za zmínku stojí dětská skupina Pionýr, na akce pro děti a údržbu PTZ Bystřina – 40 tis. 
Kč nebo také SDH Březová – letní tábor Mladých hasičů Březová – 15 tis. Kč. Ani na sociální služby se 
nesmí zapomínat. Za zmínku stojí dar pro Agenturu osobní asistence na provozní náklady – 5.000 Kč 
nebo dar pro paní Lehnerovou na potřeby pro jejího nemocného syna Františka Lehnera – 25.000 Kč. 
Naši hasiči si v tomto roce zaslouženě uspořádali oslavu výročí založení SDH – 100 let, i na tomto se 
město Březová rádo podílelo, a to dotací ve výši 100 tis Kč. Rovněž byla uhrazena dotace na činnost 
městské policie Sokolov na Březové – 170 tis. Kč. 

 

Kulturní a společenský život 

Kulturní akce, Kulturní dům a MFC Březová 
I začátek roku 2022 byl ještě poznamenán nemocí covid-19. První tři měsíce se velké kulturní akce 
z důvodu obav šíření nemoci nemohly uskutečnit (nekonaly se plesy ani tradiční Masopust). První větší 
kulturní akcí byl až 16. ročník Setkání harmonikářů (23. 4.). V dubnu se konalo i tradiční Stavění máje  
a pálení čarodějnic (30. 4.), kdy na akci vystoupil DS Březováček, DrumBand z Ostrova a Martin Čarný 
Band. V prostorách KD a MFC se uskutečnila i další prodejní burza jarního dětského oblečení (1.-3. 4.). 
V květnu pořádal tým z KD Březová zábavnou talk-show s Markem Ebenem (10. 5.) a rovněž velké 
oslavy Dne dětí, tentokrát v duchu známých animovaných bláznivých Mimoňů (29. 5.). Dne 27.5. na 
náměstí Míru proběhlo kácení máje. Poslední květnový den pořádala MŠ Smetanova v prostorách 
kinosálu KD besídku pro veřejnost. V červnových dnech 3. a 4. se v amfiteátru KD a MFC konal  
2. ročník akce Tools, Burger, Chilli Fest Březová. Gastro akce byla tentokrát doplněna i o výstavy nářadí. 
Jubilejní desátý ročník country-folk festivalu Rudolecký kotlík uspořádali rudolečtí dobrovolníci za 
podpory města Březová dne 11. 6. Z dalších červnových proběhlých akcí v KD a MFC můžeme zmínit 
pasování školáků z MŠ Komenského (16. 6.), Noc s Andersenem (17.6.) nebo každoroční akce ZŠ - 
poslední zvonění deváťáků (27. 6.), závěr školního roku v amfiteátru (29. 6.) nebo předávání vysvědčení 
deváťákům (30. 6.). 
V červenci se dne 9. 7. konal mimořádný koncert v kapli na Březové, s jazzovým programem „MY OWN 
WAY“ vystoupil Vilém Veverka a TRIOplus. Dne 23. července se na Kamenici uskutečnily tradiční 
Kamenické letní slavnosti – Pouť ke kapli sv. Máří Magdalény. V Březové nad Svitavou se poslední 
červencový víkend konal již 29. ročník tradičního společensko-kulturně-sportovního Setkání měst  
a obcí se společným názvem Březová – Brezova. I v tomto roce naše město reprezentovala téměř 
padesáti členná výprava. 15. ročník Březovské metalové noci proběhl v areálu Výsluní v sobotu 27. 8.  
V září se konalo zahájení školního roku v kinosále KD a divadelní představení „Stará dobrá kabelka“  
(20. 9.). Kamenická hospůdka „Kamčatka“ a město Březová uspořádaly dne 16. 9. v Kamenické 
hospůdce tzv. KAMČATKA FEST, na kterém vystouply kapely Drc, Všehochuť a Wohluchlo. V říjnu 
navštívil březovský kulturní dům se svou talk-show známý český herec Jaromír Hanzlík (4. 10.). Město 
uspořádalo pro veřejnost poznávací zájezd, tentokrát na vodní hrad Švihov a do města a katakomb 
Klatovy. Zájezd se uskutečnil dne 8. října. Dne 16. října odehrál DDS Lupínek pro veřejnost v kinosále 
KD pohádku „Přijela k nám pouť“. Restaurace KD Březová pořádala dne 28. října pořádnou 
halloweenskou párty. 
Během listopadu se v kulturním domě konalo divadelní představení „Manželský čtyřúhelník na horách“ 
s Ivanou Jirešovou, Danou Homolovou, Vladimírem Kratinou a Martinem Sittou v hlavních rolích a dále 
také tradiční pěvecko-hudební soutěž pro děti a mládež Březovský lístek. V malém sále KD se dne  



26. 11. uskutečnilo adventní posezení s dechovým orchestrem Březováček, který doplnilo uskupení RK 
Music. V neděli 27. 11. proběhla tradiční 1. adventní neděle na kamenické kapli sv. Máří Magdalény.  
V prosinci se uskutečnila klasická mikulášská nadílka (5. 12.), benefiční adventní koncert s názvem 
„Polibek múzy“ v kapli na Březové (11. 12.), na kterém vystoupila umělkyně Lucie Hilscherová 
v doprovodu harfy. Součástí akce byla i výstava malířky Jitky Píšové. V prostorách KD a MFC se 
uskutečnila mikulášská gymnastika (3. 12.), vánoční besídky obou mateřských škol a také velký vánoční 
koncert (13. 12.). Na něm vystoupila známá zpěvačka Bára Basiková a dětské pěvecké sbory Harmonie 
a Vivat Musica Kraslice. Dne 24. 12. proběhlo na náměstí před radnicí tradiční setkání občanů  
u vánočního stromu. 
Během podzimních a zimních měsíců uspořádali řadu menších kulturních, sportovních  
a společenských akcí také rudolečtí občané a dobrovolníci (např.  10. ročník memoriálu Karla Lorenze 
v pétanque, kulinářskou soutěž ve vaření gulášů, rudoleckou zeliádu či setkání občanů pod vánočním 
stromečkem). 
Zájezdy na muzikál, adventní trhy či do zábavného parku se v roce 2022 nekonaly. 
Na akcích, které se během roku konaly se organizačně podílel tým pracovníků Kulturního domu  
a MFC Březová, dále také ostatní zaměstnanci městského úřadu a řada dobrovolníků (z bývalé kulturní 
komise, z integrovaných vsí apod.).  

 
Kino Admira 
Během roku bylo v digitálním kině a letním kině Admira promítnuto 136 filmů. Ty navštívilo 2.423 
diváků. Mezi nejnavštěvovanější filmy patřil český film „VYŠEHRAD:Fylm“ a animované snímky „Zpívej 
2“ a „Ježek Sonic 2“. 

 
Setkání Březových 2022 
Již 29. ročník tradiční akce Setkání měst a obcí se společným názvem Březová - Brezova se letos konal 
v sobotu 30. července ve městě Březová nad Svitavou v Pardubickém kraji. Vzhledem ke vzdálenosti 
letošního místa konání byl odjezd naší výpravy již v pátek 29. 7. po poledni. Výpravu vedli za 
samosprávu Březové místostarosta Jaroslav Bělíček a tajemník MěÚ Michal Bedeč. Celé sobotní setkání 
s tradičními sportovními soutěžemi se neslo v duchu přátelství a zdravého sportovního zápolení. 
Sportovní turnaje čítali soutěže ve fotbale, volejbale, nohejbale, hasičském sportu a v šipkách. Naše 
Březová měla zástupce v prvních čtyřech jmenovaných. Ranní nástup všech zúčastněných poznamenal 
prudký déšť, tudíž se neuskutečnil v tradiční podobě, na kterou jsou účastníci zvyklí. Naštěstí se však 
po pár hodinách počasí umoudřilo a až do večerní zábavy již bylo pro sport příjemné počasí. Zástupci 
samospráv se po společném oficiálním setkání vydali na prohlídku prameniště vody a hradu Svojanov. 
V rámci sportovního klání se nám v letošním roce moc nedařilo, kdy nejlepší umístění uhájili 
volejbalisté (2. místo), fotbalisté skončili na 4. místě, nohejbalisté na 5. místě a zástupci hasičů na místě 
šestém. Všem zúčastněným patří velké poděkování za reprezentaci našeho města, někteří z nich se 
dokonce na místo konání přepravovali vlastními auty. Zásadní informací pak je, že se příští setkání v 
roce 2023 uskuteční opět na Moravě, tentokrát až u slovenských hranic, v Březové u Uherského Brodu. 
O tomto místě rozhodli na společném obědě starostové všech přítomných Březových. Bude se jednat 
již o jubilejní 30. ročník této tradiční společensko-kulturně-sportovní akce, kdy ani naše Březová jako 
jedna za zakládajících Březových určitě nebude u těchto jubilejních oslav chybět. 

 
Partnerství Březová – Pausa  
Partnerská spolupráce s německým městem Pausa nadále probíhala na poli společenském, sportovním 
i kulturním. 

 
 



Dechový soubor Březováček  
V letošním roce byl Březováček opět aktivním účinkujícím při těchto akcích města: 30. 4. stavění máje, 
27. 5. kácení máje, 25. 6. Dolní Rychnov – slavnosti obce, 2. 7. Březová – oslava 130 let SDH, 23. 7. 
Kamenice – slavnosti, 26. 11. adventní koncert v MFC Březová.  

 
SPOZ 
SPOZ pokračoval v tradici vítání nových občánků. 

 
Kultura v integrovaných obcích  
Z aktivit v našich přidružených vsích stojí především za zmínku pravidelný kulturně-společenský život 
organizovaný aktivisty z Rudolce, kteří zde opět uspořádali celou řadu aktivit jak pro místní obyvatele 
(Stavění a Kácení máje, Den dětí, různé kulinářské soutěže apod.), tak také tradiční a velice úspěšnou 
nadregionální akci pro širokou veřejnost Rudolecký kotlík. Činorodými aktivisty byli rovněž kameničtí 
občané. 

 
Rudolecký kotlík 2022 
V sobotu 11. června se po dvouleté pauze zaviněné covidovou pandemií konečně uskutečnil na Rudolci  
jubilejní 10. ročník country – folk festivalu s názvem „Rudolecký kotlík 2022. V hlavním programu 
vystoupilo sedm hudebních těles. Jako první se představila skupina BRASS BAND Rakovník. Netradiční 
dixielandové písničky na rozjezd celé akce byly velmi vítané a zajímavé. Dalším vystupujícím byla 
tradiční country muzika v podání kapely POSLEDNÍ VAGÓN z Karlových Varů. Po tomto vystoupení dali 
pořadatelé příležitost již ve čtvrtém ročníku po sobě zdařilému účastníku dětské pěvecké soutěže 
Březovský lístek. V našem případě se letos jednalo o zdařilé vystoupení Šárky Kerulové z Kraslic, které 
do další kariéry popřál hodně úspěchů za všechny účastníky moderátor akce Aleš Pokorný. Ten, kdo se 
přišel na akci trochu „vyřádit“, si přišel na své v dalších dvou vystoupeních kapel GORALE a SEMTEX. 
Skupina Gorale s přídomkem Čechomor - revival na festivalu nezklamala a písničkami populárního 
českého uskupení velmi přispěla k oživení atmosféry a bezvadně na ně navázala plzeňská skupina 
SEMTEX se svým nezaměnitelným slovním doprovodem. Dalším účastníkem festiválku byla skupina 
ISARA, irská, skotská a keltská hudba vždy na Rudolci slavila úspěch a letos tomu nebylo jinak. 
Odpočinková muzika nabádající k zamyšlení vnesla mezi návštěvníky akce pohodu a klid. Jako 
předposlední se představila skupina Aleš Pokorný a hosté, mimo jiné vítěz letošní středočeské Porty. 
Posledním účastníkem byla skupina KAMELOT tribute z Prahy. Členové legendární kapely Kamelot  
z Brna mohou v klidu spát, protože tito čtyři chlapci opět prokázali, že Češi mají muziku v krvi  
a hudebníky se prakticky rodí.  11. ročník Rudoleckého kotlíku je stanoven na sobotu 17. června 2023.  

 
Kamčatka Fest 
V pátek 16. září se na Kamenici uskutečnila snad nová tradiční akce „Kamčatka Fest“. Bohužel počasí 
pořadatelům vůbec nepřálo, zima a slabý déšť se projevily na účasti, přesto však všechny tři zúčastněné 
hudební skupiny předvedly pěkná a kvalitní vystoupení. Na akci dorazilo zhruba 50 návštěvníků, kteří 
si i přes nižší počet a nepříznivé počasí atmosféru akce užili a celá řada z nich vyjádřila prosbu, aby se 
akce stala jednou z tradičních.  

 
Dětské divadlo Lupínek 
Divadelní soubor Lupínek se v roce 2022 rozhodl, že opráší svoji první hříčku – veselé pásmo 
Přijela pouť. K napsání veršované hříčky o tom, co se všechno může na pouti stát, inspirovala Olgu 
Langerovou v roce 1995 písnička Zdeňka Svěráka a Jaroslava Uhlíře „Na té naší pouti.“ V prostorách 
MDK Sokolov se od pátku 23. 9. až do neděle 25. 9. 2022 konal jubilejní 20. ročník Sokolovské čurdy. 



Šlo o nesoutěžní přehlídku amatérských divadelních souborů z celé republiky. Divadlo Lupínek na této 
přehlídce vystoupilo v sobotu 24. 9. 2022 od 14 hodin a zahrálo již zmiňovanou Pouť. Pro soubor 
Lupínek to byla čest se přehlídky divadel na Sokolovské čurdě zúčastnit, soubor tím získal další 
zkušenosti a hned po vystoupení dostal Pamětní malou Sokolovskou čurdu (za účast). Dále soubor 
obdržel Zvláštní cenu Sokolovské čurdy. Je to cena motivační, je to cena pro mladé herce, kteří hrají 
pro publikum a činí tak z lásky a proto, že je to baví. V neděli 16. 10. 2022 od 15 hodin, tedy přesně po 
27 letech a dvou dnech, se Pouť vrátila do březovského kinosálu. Bylo pěkné, že přišli i původní herci, 
kteří ve hře vystupovali. Hned následující pondělí se přišly zasmát děti z mateřských školek a základní 
školy na Březové. Následující neděli 23. října jsme Pouť přivezli do Velkého sálu KD v Kraslicích.  

 
Městská knihovna  
Návštěva knihovny na počátku roku byla stále ještě ve znamení roušek. Naše první setkání s dětmi  
v roce 2022 se uskutečnilo díky špatnému počasí, a tak si děti z družiny přišly poslechnout pohádku  
o tom, jak se má správně recyklovat sklo, následující příležitostí našeho společně stráveného času bylo 
například autorské čtení březovské spisovatelky paní Dany Chladové z její nové knihy Nezbednice Mona. 
Další březovskou autorkou, která představila svoje knížky pro děti, byla paní Petra Šetele. V roce 2022 
nechyběla shledávání s dětmi z mateřských škol, ze školní družiny a samozřejmě ze základní školy na 
besedách o knížkách, o pohádkovém čtení, o čarodějnicích, písmenkách, o číslech v pohádkách, 
potkávání se zajímavými lidmi nebo jen o povídání nad poutavými tématy. Noc s Andersen tentokrát 
konaná v červnu byla úžasná také díky příjemnému počasí, kterého jsme využili a část našeho 
společného nocování jsme si užili v amfiteátru. Také jsme vyzkoušeli prvňáčky, jak se za ten rok naučili 
číst při tradičním pasování čtenářů za přítomnosti pana starosty. A i v roce 2022 proběhla akce, která je 
pod taktovkou žáků devátých tříd, Deváťáci čtou prvňákům. Tentokrát se četla Vánoční pohádka. Při 
čtenářské soutěži pro čtvrté a páté ročníky Nekoktám, čtu!, v městském kole vyhráli dva nejlepší čtenáři, 
kteří nás poté reprezentovali v krajském kole, které proběhlo v Krajské knihovně v Karlových Varech.  
A měli jsme dva finalisty – Zuzku Šihovcovou a Matěje Hradského. Navštívili nás také zajímavé 
osobnosti. Setkali jsme se se spisovatelkou Zuzanou Pospíšilovou, spisovatelkou Michaelou Fišarovou, 
pan Richard Pachman přiblížil žákům základní školy Kostnický koncil a příběh židovské dívky Tildy za 
druhé světové války a nepostrádali jsme ani každoroční setkání s malířem Adolfem Dudkem. Každé 
pondělí se v dětském oddělení knihovny schází Čtenářský kroužek naší základní školy. Ani v roce 2022 
nechyběly naše tradiční akce. Na filmovém představení ke Dni matek jsme se pobavili při filmu Láska 
na špičkách. Taktéž na naše obvyklá vyrábění jsme se po covidové pauze moc těšili. Abychom si je užili, 
tak jsme se v roce 2022 setkali hned čtyřikrát. Nejprve jsme si ozdobili plátěné tašky. Při velikonočním 
vyrábění si „rukodělky“ vyrobily krásné jarní dekorace, na podzim si zkusily mandaly a andělé k nám 
přilétli na předvánočním setkání našich dílniček. A i v tomto roce zapůjčila paní Helena Šúsová svoji 
sbírku vánočních domečků k nám do knihovny na vánoční výstavu. Se seniory jsme se spolu s nadací 
firmy Vodafone ponořili do tajů digitálního světa. U příležitosti Dne žen jsme si pozvali Mgr. Romanu 
Poupětovou, léčivou koučku, na povídání o životních cestách. Se zajímavostmi a informacemi  
o grafologii se s námi podělila paní Irena Michaláková při svém semináři. V prostorech určených  
k vystavování bylo možno si prohlédnout po celý rok práce žáků výtvarného oboru a keramiky ZUŠ  
a dětí ze základních a mateřských škol z Březové. 

Prostory Městské knihovny Březová přilákaly v roce 2022 8544 návštěvníků, v tomto roce měla knihovna 
334 registrovaných čtenářů, kteří si vypůjčili necelých 30 tisíc titulů. Nakoupilo se skoro 1100 nových 
titulů knih a čím dál víc populárních audioknih, časopisů a novin za více než 320 tisíc korun. Vyhověli 
jsme také při službě MVS více jak 170 požadavkům výpůjček z jiných knihoven. I v tomto roce jsme se 
zúčastnili spolu s březovskými občany sběru nepotřebných a použitých mobilních telefonů, které opět 
pomohly nejen naší přírodě a recyklaci, ale i hendikepovaným občanům. V prostorách knihovny je stále 
možnost odevzdávat použité baterie a knihovna se snaží držet zásad udržitelnosti. 

 



Sport 

TJ Olympie Březová 
V roce 2022 pracovalo pod hlavičkou TJ Olympie Březová osm oddílů s 85 členy. Oddíly trénují 
v tělocvičně základní školy, v prostorech bývalého internátu a v multifunkční hale. Tenisté v sezoně 
trénují venku na tenisovém hřišti a nohejbalisté na umělém povrchu v areálu fotbalového hřiště.  
Oddíl zápasu pravidelně trénoval 2x týdně. Členové oddílu startovali v omezeném počtu na turnajích 
v Kladně, čtyřech turnajích v rámci družstev a jednotlivců v Holýšově, M. Lázních, Plzni a Nejdku. Naši 
borci se vesměs umístili na medailových pozicích. Bohužel v roce 2022 nestartovali na žádném 
Mistrovství ČR z důvodu slabé výkonnosti. 
Oddíl tenisu se v měsíci květnu zúčastnil jarního Davis Cupu 2022. Z důvodu nemocí a zranění se 
zúčastnil pouze 1 tým Březová B, hrající 1. ligu ve složení Jan Krása, Luboš Hrubý a Jiří Rudovský.  Hráči 
se umístili na 5. místě. V letním období se odehrál 9. ročník Master Cupu 2022 Karlovarského kraje. Na 
turnaji s účastí 41 tenistů jsme obsadili 4. místo – T. Makovický, 11. místo – J. Krása a 33. místo –  
P. Šíma.   
Oddíl futsalu pořádal v lednu 2022 po covidové odmlce již 16. ročník Novoročního turnaje. Vzhledem 
k úbytku členů oddíl futsalu ukončil v polovině roku svou činnost.  
Oddíl volejbalu se v uvedeném roce neúčastnil žádných soutěží, pouze trénoval. Okres a kraj již žádné 
soutěže nepořádá. 
Oddíl nohejbalu – v měsíci září výbor TJ Olympie schválil přijetí nového oddílu pod svá křídla. 
Ostatní oddíly, které spadají pod TJ Olympii, se věnují sportu pouze rekreačně a zvyšují tím svoji 
fyzickou zdatnost, která je též důležitá. V těchto oddílech je spousta členů již v důchodovém věku. 
Jedná se o tyto oddíly: kondiční cvičení - ženy, badminton, RTV – volejbal.  
Dne 30. listopadu 2022 byl na valné hromadě TJ Olympie Březová zvolen novým předsedou Jan Drenka. 

 
FK Olympie Březová 
V soutěžním ročníku 2021/2022 vstoupil FK Olympie Březová do soutěže s pěti týmy - muži A, muži B, 
dorost, starší žáci a mladší přípravka. Tento ročník se již odehrál v rámci možností celý a naše týmy  
v nich hrály na hranicích svých možností, kdy zodpovědně reprezentovaly město Březová a svůj oddíl 
FK Olympie Březová. Zde něco k výsledkům a hraným soutěžím:  
Muži A - divize B - odehráno 30 zápasů – 11. místo - 38 bodů, trenér Petr Peterka, 
Muži B - 1.A třída - odehráno 26 zápasů - 8. místo - 35 bodů, trenér Václav Zeman, 
Dorost - krajská soutěž dorostu - 22 zápasů – 1. místo - 66 bodů, trenér Vladimír Hora,  
Starší žáci - okresní soutěž - 18 zápasů - 2. místo - 45 bodů, trenér Rostislav Drozd,  
Starší přípravka - okresní soutěž - 14 zápasů, trenér Martin Utíkal.  
V jarní části soutěže 2022 všechny naše týmy odehrály v plném počtu všechny zápasy a byly svým 
soupeřům schopnou konkurencí. I když se v některých případech tým potýkal se zraněním hráčů nebo 
jinou nečekanou absencí, vždy se s tímto problémem podařilo vyrovnat a důstojně tak reprezentovat 
město i klub.  
V podzimní části soutěžního ročníku 2022 se do činnosti klubu zapojily tyto naše týmy:  
Muži A – Divize B, kteří se umístili na 7. místě. 
Muži B - Krajská soutěž 1.A třída, kteří se umístili na 8. místě.  
Dorost - Krajský přebor dorostu - sloučený dorost Rychnov / Březová - svou podzimní jízdu ukončili na 
2. místě. 
Dorost - Krajská soutěž dorostu - sloučený dorost Březová  / Kynšperk - skončili na 9. místě. 
Starší přípravka - soutěž Okresní přebor - fotbalisté starší přípravky po podzimní části obsadili 6. 
místo.  

 
 
 



Rekreační minigolf  
Činnost rekreačního minigolfového hřiště v areálu venkovního amfiteátru KD a MFC byla pozastavena, 
kdy vzhledem k nerentabilnímu provozu došlo k rozhodnutí o ukončení provozu a vyřazení, prodání 
jednotlivých minigolfových drah.  

 
Benchpress 
Vzhledem k tomu, že v letošním roce došlo ze strany majitele k prodeji prostor posilovny, klub ukončil 
svoji činnost.  

 
Florbalový klub Démoni Březová 
Loňský rok byl pro florbalisty z Březové opět ve znamení pořádání Březovské amatérské florbalové ligy. 
Oba domácí týmy vybojovaly postup do play-off, které se konalo na konci května. V této finálové části 
soutěže si lépe vedlo „Béčko“, které v soutěži obsadilo celkové 2. místo, když nestačilo na obhájce 
titulu z Chodova. „Áčko“ se umístilo na 5. místě. Po prázdninové pauze zahájili březovští florbalisté 
s oběma týmy již 3. sezonu ligy, jíž byli opět pořadateli. V této sezoně se prozatím oběma celkům daří. 
Koncem roku obsadilo „Áčko“ průběžné 3. místo a „Béčko“ se dokonce usadilo na přední příčce tabulky. 
Každá sezona ligy by se nemohla uskutečnit bez podpory města Březová. 

 
Komise sportu 
Komise sportu uspořádala pro veřejnost všechny tradiční sportovní akce, ke kterým patří mj. Novoroční 
či Podzimní výšlap, Cyklovýšlap do Chodové Plané a Podzimní cyklovýšlap, bowlingové turnaje a rovněž 
spolupracovala při pořádání řady akcí s místními sportovními kluby.  

 
Březovský prak  
Březovští prakisté zahájili další sezónu mistrovskou soutěží 23. dubna na Kamenici. V kategorii mužů se 
domácí borec Ladislav Truhlář umístil na 3. místě. V ženách byla A. Dušková na 2.místě a P. Hiblerová 
na 3. místě. Dne 14. května se konala soutěž v moravských Dolních Bojanovicích, kdy se březovský 
střelec Ladislav Truhlář umístil po rozstřelu na 2. místě, v kategorii žen se P. Hiblerová umístila rovněž 
na 2. místě. Dne 28. května byla již čtvrtá soutěž seriálu MČR, tentokrát v tradiční prakistické baště  
v moravských Mutěnicích. Náš březovský střelec L. Truhlář potvrdil své dominantní postavení mezi 
prakisty a zvítězil s plným počtem nastřílených bodů (30 z 30 možných). V kategorii žen se nejlépe  
z březovských střelkyň umístila v Mutěnicích A. Dušková na 2. místě a P. Hiblerová na 3. místě.  
Dne 13. srpna se konala mistrovská soutěž v Klatovech. Na druhém místě se umístil Josef Dubský a na 
3. místě Ladislav Truhlář. V ženské kategorii se Kateřina Fugnerová umístila na 3. místě. 
Ve dnech 19.-21. srpna se klání v Hlubokých Mašůvkách skládalo ze tří soutěží a březovští střelci dosáhli 
těchto výsledků: Kateřina Fugnerová 2. místo, Kateřina Dušková 3. místo a Josef Dubský 1. místo. 
Další soutěž se uskutečnila 27. srpna v Moravském Písku. V kategorii mužů zvítězil Josef Dubský  
a v ženách si Pavla Hiblerová vybojovala 2. místo a Anna Dušková 3. místo. 
Dne 30. července se konalo Mistrovství Evropy v Belgii. Naši střelci se vzhledem k vysoké konkurenci 
umístili v první polovině. Na mistrovství se představilo cca 100 nejlepších střelců z celé Evropy. 
Dne 3. září se konala soutěž v Kralupech nad Vltavou, kdy v náročné konkurenci si naši střelci vybojovali 
1. a 2. místo. V kategorii mužů zvítězil Ladislav Truhlář a druhý skončil Pavel Rozmuš. V kategorii žen 
vyhrála Pavlína Hiblerová. Soutěží v Kralupech byl ukončen kompletní seriál MČR. Ladislav Truhlář si 
vystřílel celkové vítězství. Na celkovém druhém místě se umístil Josef Dubský, též z březovského klubu. 
Nejen to značí, že březovští střelci ukazují své střelecké umění a kvalitně propagují Březovou po celé 
republice. Z žen se v celkovém pořadí umístila na 2. místě Kateřina Fugnerová, nováček březovského 
klubu. Na celkovém 3. místě skončila naše Anna Dušková. Další speciální soutěž s jinými technickými 



pravidly proběhla dne 10. září ve Valticích, kdy se na 2. místě umístil Ladislav Truhlář a na 1. místě  
z žen zvítězila Pavlína Hiblerová. Jednalo se o střelbu z jiných vzdáleností a na jiné druhy terčů – např. 
se střílelo až z 15metrové vzdálenosti na sadu různorodých cílů. 

 
AMK – Klub biketrialu – Mistrovství ČR 2022 
Dne 10. září se v areálu Výsluní uskutečnilo tradiční Mistrovství a Přebor České republiky v biketrialu. 
Akce se zúčastnilo cca 60 nejlepších jezdců z celé republiky, kdy na Březovou mimo jiné zavítal i jako 
vždy nejlepší český jezdec biketrialu Václav Kolář. Ten je již několikaletým nositelem titulu mistra světa 
a na Březovou jezdí rád pro dobrou úroveň pořádané soutěže a pro náročné technické úseky. Celková 
soutěž se skládala z celé řady kategorií, v té elitní dominoval dle očekávání Václav Kolář, s nulovou 
penalizací. Mezi jezdci se objevili v hobby kategorii i mladí březovští jezdci, např. Dan Čedík. Soutěže 
se mj. zúčastnili i veteráni, kteří reprezentovali ČR před 15 lety a letos si dali na Březové dostaveníčko.  

 
Fitnesscentrum Březová 
Během roku pokračovalo v provozu také fitnesscentrum, konkrétně v prostorách internátu čp. 123.  

 
Cyklistický klub TEAM BIKE BŘEZOVÁ  
V sobotu 14. května 2022 se v Březové uskutečnil Březovský bike - závod horských kol, který byl součástí 
Poháru Peruna - severočeský kraj, Chebského poháru a zároveň Mistrovství Karlovarského kraje. 
Závodu se zúčastnilo celkem 136 závodníků všech věkových kategorií. 
Během posledního květnového víkendu se v severozápadním italském městě Finale Ligure uskutečnilo 
Mistrovství světa ve vytrvalostním závodě horských kol na 24 hodin. Členové cyklistického oddílu Team 
Bike Březová Pavel Kodl a Jiří Svoboda si ze závodu nakonec odvezli zlaté medaile z kategorie dvojic. 
Start byl po vzoru závodu v Le Mans běžmo a ujal se jej Jiří, jenž 500 metrů zvládl velmi pěkně a na kole 
vyrážel celkově 15. a ve dvojicích druhý. První předávka štafety proběhla na druhé pozici zhruba minutu 
za švýcarskou dvojicí. Po prvním Pavlově kole už březovská dvojice svůj závod vedla. Drama nastalo při 
jeho druhém kole, kdy při jízdě v prachu za prvními jednotlivci přehlédl ostrý kámen a píchnul zadní 
kolo. Naštěstí do technického depa nebylo daleko a Pavel tam dojel téměř na prázdném kole. Po rychlé 
výměně ještě v průběhu svého okruhu zpět vybojoval pro dvojici vedení. Do začátku noci si Jiří s Pavlem 
vypracovali náskok jednoho okruhu na dvojici ze Švýcarska. Z noci měli kluci značný respekt, a to kvůli 
náročnosti sjezdů s ostrými kameny rozesetými po celém okruhu. Naštěstí vše dopadlo parádně  
a žádný technický ani jiný problém nenastal. Okruhy ubíhaly svižně a hodinu před koncem kluci měli 
náskok dvou okruhů a věděli, že už nemohou být předstiženi. Fenomenální úspěch. Koncem června se 
naši jezdci účastnili dalšího závodu, tentokrát Jihlavské 24 MTB, legendárního závodu horských kol na 
24 hodin. Letos šlo o 10. ročník a v jeho rámci se uskutečnilo i Mistrovství Evropy. Na start se postavilo 
300 zástupců sedmnácti států a mezi nimi i borci z cyklistického oddílu Team Bike Březová: Jiří Svoboda, 
Pavel Kodl, Dana Kopecká a hostující Petr Jícha (Ašští bajkeři). Naše čtveřice se umístila ze všech 23 
čtveřic (muži a mix) na třetím místě a v kategorii „mix“ na druhém místě. To neznamenalo nic jiného, 
než že čtveřice oddílu Team Bike Březová si z Jihlavy přivezla titul vicemistrů Evropy. 

 
Běžecké stopy 
Zimní běžkařská sezóna 2021/2022 se na běžeckých stopách Kamenice – Lobzy nevydařila (z důvodu 
nepříznivého počasí), jak si pořadatelé představovali a to přesto, že se přípravě běžkařských stop 
věnovalo na podzim mimořádné úsilí.  

 
 
 



Sportovní klub policie Sokolov UNITOP ČR z. s. – Březovský oddíl karate 
Rok 2022 byl pro členy březovského oddílu velice náročný a úspěšný. Na vše, co závodníky i ne-
závodníky čekalo v roce 2022, se pravidelně připravovali na trénincích pod vedením svých oddílových 
trenérů Vladimíra Vrabce a Daniela Krhuta, kteří všem předávali své nemalé zkušenosti 
z mezinárodních turnajů a ze seminářů a společných tréninků s garantem pro ČR panem Jiřím Jiráskem. 
Některým závodníkům pomáhali v jejich přípravě specialisté na kumite z Champions týmu Chodov, 
jmenovitě Miroslav Boguský a Daniel Pekuniak, kterým patří velké díky.  
Zde je výčet toho nejdůležitějšího v roce 2022: 
Jedni z nejúspěšnějších závodníků našeho oddílu Radek TIRALA a Karel BENDA se v období od 1. 3. 2022 
do 3. 3. 2022 zúčastnili mistrovství Evropy SKDUN, které se konalo ve dnech v Srbsku – Subotica. Jelikož 
se jedná o asociaci, kde je preferován odlišný styl, než je vyučován v našem oddílu, tak se oba závodníci 
mohli zúčastnit pouze v kategorie KUMITE. Oba dva si vedli opravdu výborně a zde jsou jejich výsledky: 
1.místo Radek Tirala kumite sanbon dorostenci - 67Kg 
1.místo Karel Benda kumite sanbon junioři - 63Kg 
3.místo Karel Benda kumite Ippon junioři - 63Kg 
3.místo Radek Tirala kumite Ippon dorostenci - 67Kg. 
V sobotu 26. 3. 2022 se členové Březovského oddílu karate zúčastnili prvního turnaje v tomto roce. 
Jednalo se o Velkou cenu CAOKK města Horní Slavkov. Turnaje se zúčastnilo celkem 17 zástupců 
březovského oddílu a 3 zástupci ze Sokolovského oddílu Celkem se podařilo získat 46 medailových 
umístění z toho 14 x zlato, 14 x stříbro a 19 x bronz. 
V sobotu 28. 5. 2022 se 18 zástupců Březovského oddílu karate zúčastnilo již 23. ročníku O Pohár 
Starosty města Chodov. Celkem se našim závodníkům povedlo získat 11 zlatých medailí, 9 stříbrných 
medailí, 9 bronzových medailí a 1 bramborové umístění. 
Dne 25. června 2022 byla v našem krásném DOJO na Březové zakončena další náročná tréninková 
sezóna 2021/2022 zkouškou na vyšší technické stupně. Zkoušek se zúčastnili téměř všichni členové  
z Březovského oddílu karate. Na zkoušky dohlíželo duo zkušebních komisařů sensei Jiří Jirásek a sensei 
Miroslav Boguský. Všichni předvedli svou dokonalou přípravu a oběma komisařům udělalo velikou 
radost, že mohli všem nakonec sdělit radostnou zprávu o tom, že zkoušky úspěšně složili.  
Díky svým úspěchům se mohl jako jeden z mála zástupců Karlovarského kraje nominovat Radek Tirala 
na Olympiádu dětí a mládeže, která se konala od 26. – 30. 6. 2022 v Olomouci. Radek Tirala zde 
reprezentoval Karlovarský kraj a náš oddíl ve všech kategoriích, a to v kategorii Kata, Kumite i Kumite 
týmů. A vedl si opravdu dobře. V kategorii Kata získal 3. místo, v kategorii kumite také 3. místo  
a v kategorii smíšeného týmu Karlovarského kraje získal do třetice opět 3. místo.  
Začátkem měsíce srpen 2022 proběhl tábor pod záštitou České Asociace Okinawského karate a kobuda. 
Stejně jako v roce 2021 bylo za místo zvoleno sportovní centrum v Jáchymově – Sporthotel Můstek. 
Tábor byl zaměřen především na to, jakým způsobem „přežít v přírodě“. Nedílnou součástí jednotlivých 
dnů byla každodenní ranní rozcvička společně s trénováním karate a následně si pak děti v rámci 
táborové hry vyzkoušeli velké množství dovedností.  
První říjnový víkend se v Karlových Varech konalo Mistrovství světa SKDUN, kterého se zúčastnili  
4 zástupci březovského oddílu. Radek Tirala a Karel Benda získali v individuálních kategoriích kumite 
bronzové medaile a ve smíšeném týmu s kamarády s Champions teamu Chodov vybojovali titul Mistrů 
světa. 
Druhý říjnový víkend proběhly v Chodově krajské přebory SKeKk, kterého se zúčastnilo 8 zástupců 
březovského oddílu. Jednalo se o nominační turnaj na MČR ČSKe. Těmto 8 zástupcům se podařilo získat 
celkem 14 medailových umístění z toho 5. zlatých medailí, 4. stříbrné medaile a 5. bronzových medailí.  
Poslední říjnový týden se v Sokolově ve sportovní hale ISŠTE konalo otevřené Mistrovství České 
republiky. Tohoto turnaje se zúčastnilo 18 zástupců z březovského oddílu. Celkem se těmto nadějným 
karatistům podařilo získat v různých kategoriích neuvěřitelných 42 medailových umístění, z toho 13 
bylo zlatých, 15 stříbrných a 14 bronzových. Navíc se podařilo získat pohár pro druhý nejlepší tým 
turnaje. 
Celkem sedm zástupců březovského oddílu (Karel Benda, Radek Tirala, Martin Březina, Lukáš Hoffman, 
Tereza Hadáčková, Jakub Šiška st. a Jakub Šiška ml.) se zúčastnilo v období od 3. 11. do 6. 11. 2022 



Mistrovství Evropy v Itálii – Florencie. Tohoto mistrovství se zúčastnilo téměř dva tisíce závodníků z 21 
zemí Evropy. Celkem se povedlo pro Českou republiku našimi závodníky získat 2x zlatou medaili, 3x 
stříbrnou medaili a 1 x bronzovou medaili. 
Tohoto mistrovství se zúčastnil pouze Radek Tirala jako jediný zástupce březovského oddílu. Radkovi 
se na tomto velice náročném mistrovství podařilo získat třetí místo v kategorii kumite. 

 
Sbor dobrovolných hasičů 

Rok 2022 začal konečně normálně bez omezení, která nás provázela poslední tři roky, a tudíž jsme 
mohli začít normálně naplno fungovat. Naše členská základna se v posledních letech téměř nemění  
a stále se počet všech členů pohybuje kolem 55, tj. jak dospělých žen, mužů, seniorů, tak mladých 
hasičů. Jako tradičně mohla být na začátku roku svolána Výroční valná hromada sboru, kde sami všichni 
dohromady hodnotili uplynulý rok, co se událo, povedlo, nepovedlo a co nás čeká v roce následujícím 
a co vše můžeme vylepšit. Po tomto zhodnocení jsme se společnými silami vrhli na přípravy odložených 
oslav 130let založení SDH Březová, které se měli konat již v roce 2021, ale díky restrikcím kvůli nemoci 
covid-19 byly nuceně odloženy na následující rok 2022. Akci jsme uspořádali za podpory města 
Březová, které nám na oslavy přispělo částkou 100 000 Kč. Termín oslav byl stanoven na první sobotu 
měsíce července 2022. Při těchto oslavách nám byl oficiálně předán z rukou starosty města Březová 
pana Miroslava Boudy nádherný slavnostní historický prapor, který za nemalou částku nechalo zhotovit 
město Březová z vlastního rozpočtu. Na tyto oslavy byli pozváni hasiči z celého Karlovarského kraje, jak 
s hasičskou starou technikou, tak i s tou modernější. Byla zde k vidění i jedna z nejmodernějších technik 
hasičů Českých drah ze stanice Cheb, technika zdravotní záchranné služby KV kraje, Policie ČR  
a samozřejmě nechyběla historická stříkačka tažená koňským spřežením, kterou nám na oslavy zapůjčil 
depozit hasičské techniky ze Zbirohu, což byl nádherný zážitek pro všechny účastníky. Oslav se také 
zúčastnil za HZS ředitel územního odboru Sokolov pan Martin Mulač. Během roku 2022 jsme nadále 
spolupracovali s městem Březová na akcích, které naše město pořádá formou jak materiální, tak jako 
pořadatelé a následně asistenční službou. Naše zásahová jednotka měla 20 členů, kteří v roce 2022 
zasahovali celkem u 149ti událostí v celém kraji i mimo území kraje. V tomto počtu je obsažen také 
zásah v Národním parku České Švýcarsko, kde se účastnilo celkem 5 členů jednotky, a to po dobu pěti 
dní. Další větší zásah byl již u nás v regionu, a to celo víkendový požár sušárny uhlí v Sokolovské uhelné 
ve Vřesové. U tohoto požáru se vesměs prostřídali všichni členové jednotky.  
 
Naši mladí hasiči začali od ledna po covidové době s přípravou na novou sezonu v roce 2022 
v tělocvičně ZŠ Březová. V únoru v rámci přípravy navštívili bazén a pro relax i místní kino. V dubnu se 
konalo v Chodově první kolo hry Plamen, kde proběhl závod požárnické všestrannosti. Starší žáci 
obsadili 2. místo a nový dorost 1. místo. Jako každoročně jsme se zúčastnili tradičního stavění máje, 
kde jsme vždy součástí průvodu před májkou. V květnu se oddíl zúčastnil závodů v Mariánských Lázních 
o postup na MČR v běhu na šedesát metrů. V kategorii starších žáků nás zastupoval J. Pudil ml. a D. 
Köhler, v mladších žácích M. Komma. V okresním kole hry Plamen jsme skončili na 2. místě, a tím si 
vybojovali postup na krajské kolo v Ostrově. J. Pudil ml. se v běhu na 60 metrů umístil na 3. místě.  
První zářijový víkend se nesl ve znamení závodů v Děčíně, kde nás reprezentovali M. Komma  
a D. Köhler. V říjnu se konal závod o Pohár hejtmana Karlovarského kraje, kterého jsme se zúčastnili 
v kategorii starších žáků a celkově skončili na 3. místě.  V zimních měsících jsme v klubovně trénovali 
uzle a značky, hráli hry a jeli na víkendové soustředění na Mariánskou u Jáchymova. 

  
Zájmová a spolková činnost 

Babycentrum Slunečnice 
V roce 2022 Babycentrum pokračovalo v zavedených programech především pro nejmenší 
návštěvníky. V těchto programech se děti a maminky věnují vzájemné socializaci, hudebním  



a výtvarným aktivitám a dalším tvůrčím činnostem dle zájmu maminek a dětí. Babycentrum dále 
nabízelo kroužek „Angličtiny pro nejmenší“ pod vedením lektorky Lucie Niebauerové Waloschkové. 
Tento kroužek byl pro zájemce otevřený až do června 2022. O prázdninách bylo Babycentrum 
využíváno sporadicky pro dětské oslavy.  
V září 2022 začal nový rozvrh aktivit. Mezi nové vedoucí – aktivní maminky – patřila Pavla Dioszégy, 
Ivana Heřmanová a Lenka Jakubíková. V programech pokračovaly vedoucí Lenka Kočická a Monika 
Kasalová. V Babycentru se konala akce Halloween díky Monice Kasalové, která program připravila  
a celý moderovala. Dne 5. prosince Babycentrum navštívil Mikuláš, anděl a čert. Účast na této akci byla 
minimální, proto se konala naposledy. 
Na jaře a na podzim Babycentrum uspořádalo tradiční jarní / podzimní burzu, které se jako obvykle 
zúčastnilo mnoho rodičů z celého Karlovarského kraje i širšího okolí. 

 
Pionýrská skupina Březová  
Počet členů PS Březová v tomto roce byl 60. Oddíly se scházely pravidelně každou středu (Š(Ž)ampioni) 
a čtvrtek (Vlčata). Pokračovaly i volnočasové kluby VOČKaři a Poutníci, které byly i nadále otevřeny 
veřejnosti. Vočkaři jsou zaměřeni na rukodělnou činnost a Poutníci na turisticko-tábornickou činnost. 
V tomto roce se podnikly výpravy na Bystřinu, krajské setkání pionýrských oddílů v Nepomuku, 
Františkových Lázních či na noční bojovku do Karlových Varů. Rukodělky měly tradičně úspěch, 
zejména před Vánocemi a Velikonocemi. PS pořádala také tábor, téma letošního běhu bylo DRAČÍ 
DOUPĚ. Na táborové základně se pokračuje v obnově srubu. 

 
ČČK Březová 
Místní skupina ukončila v letošním roce svou činnost. 
 
Český svaz chovatelů 
V letošním roce byl proveden nákup a výměna části výstavních klecí pro králíky, v budoucnu se v této 
činnosti bude pokračovat dle finančních možností. V areálu na Kostelní Bříze se v roce 2022 uskutečnily 
dvě výstavy. V měsíci červenci, kde bylo k vidění 80 králíků, 35 holubů a 62 kusů drůbeže, jsme udělili 
12 čestných cen. Druhou pořádanou výstavou byla Krajská soutěžní výstava ZO ČSCH králíků doplněná 
o doprovodnou expozici ušlechtilých holubů a drůbeže, která se konala dne 22. října 2022. Chovatelé 
králíků soutěžili ve 4členných kolekcích. Králíků bylo přihlášeno a vystaveno 24 plemen a barevných 
rázů v celkovém počtu 132 kusů. Nejlepším králíkem výstavy byla s počtem 95,5 bodů vyhodnocena 
samice plemena Hermelín červenooký našeho chovatele Ing. Krofta, který obdržel pohár. Dále bylo 
přiděleno 8 čestných cen. Jako nejlepší organizace byly vyhodnoceny: 1. místo - Kraslice, 2. místo - 
Lipová u Chebu a 3. místo - ZO Aš. Drůbeže bylo vystaveno 35 soutěžních kusů. V této kategorii bylo 
předáno 5 čestných cen a jeden pohár, opět našemu členovi. Ve vystaveném oboru holubi bylo od osmi 
vystavovatelů vystaveno 45 holubů v devíti rasách. V této kategorii byl předán 1 pohár a 5 čestných cen. 
Na konec výstavy byl za celoživotní práci pro svaz chovatelů oceněn Zlatým odznakem Českého svazu 
chovatelů, na návrh základní organizace, náš člen přítel Ing. Kroft Miroslav. 

 
Průmysl, zemědělství, doprava 

Průmysl 
Ve správním území Březové je největším průmyslovým podnikem Elektrárna Tisová (Sokolovská 
uhelná), významným podnikem je též FCC (bývalá A.S.A) provozující skládku v Tisové, která je zdrojem 
několikamilionových příjmů rozpočtu města.  

 



Zemědělství  
V katastrálních územích patřících k Březové nadále hospodaří v lesích státní podnik Lesy ČR a působí 
zde několik soukromých zemědělců (farma v Rudolci, zemědělci v Lobzech, K. Bříze aj.). 

 
Doprava 
Obce zapojené do systému MHD Sokolov využívají službu firmou Ligneta s.r.o. 

 
Pošta a spoje 

Ve městě sídlila v budově radnice pobočka České pošty s plným provozem v pracovních dnech.  
V zastavěném území byl dostupný telefonní signál všech tří největších mobilních operátorů (O2,  
T-mobile, Vodafone). Možnost přístupu k internetu měli občané prostřednictvím pevné telefonní linky, 
přímo v Březové a v některých integrovaných částech bylo k dispozici i bezdrátové připojení Wi-Fi 
některých operátorů. Přístup k internetu byl veřejnosti umožněn též v prostorách Kulturního domu  
a MFC Březová a v městské knihovně. 

 
Bezpečnost 

Služba Městské policie Sokolov  
Výkon služby městské policie zajištoval na základě veřejnoprávní smlouvy s MP Sokolov strážník  
p. Jaroslav Šlais. Vedení radnice se scházelo se zástupci bezpečnostních složek na pravidelných 
měsíčních poradách, na kterých projednávalo aktuální problematiku a informovalo  
mj. o připravovaných společenských akcích apod. 

 
Výstavba 

Bytová výstavba 
Nová bytová výstavba nebyla v tomto roce radnicí realizována.   

 
Výstavba RD 
Nová výstavba nebyla v tomto roce realizována. 

 
Ostatní výstavba  
V budově MěÚ probíhala II. etapa rekonstrukce – 2.patro.  Velkou stavební akcí byla rovněž výstavba 
chodníku v Rudolci a samozřejmě výstavba nového sběrného dvora.   
 

Školství 

Základní škola  
Ve školním roce 2021/2022 byl ředitelem školy Mgr. Jiří Daneš, zástupcem ředitele školy Mgr. Jana 
Novotná. Ve škole pracovalo celkem 50 zaměstnanců, z toho bylo 40 pedagogických pracovníků a 10 
provozních zaměstnanců. Školu navštěvovalo 283 žáků, z toho v osmi třídách 1. stupně 163 žáků  
a v šesti třídách 2. stupně 120 žáků, 5 žáků plnilo povinnou školní docházku podle § 38, odst. 1. 
Do 1. třídy bylo v tomto roce zapsáno 30 žáků, 8 dětem byl povolen odklad školní docházky. V prvních 
dnech školního roku přestoupili do 1. tříd 3 žáci z jiných škol. Vzhledem k válce na Ukrajině, stalo se 



v březnu 2022 žáky školy 10 ukrajinských dětí. Většina žáků se do konce školního roku vrátila na 
Ukrajinu, do dalšího školního roku pokračovali 3 žáci. 
Povinnou školní docházku ukončilo celkem 25 žáků a všichni byli přijati do středních škol nebo do 
středních odborných učilišť. Dva žáci z 5. ročníku byli přijati na osmileté gymnázium, jedna žákyně na 
šestileté gymnázium. 
Školní družinu tvořila 4 oddělení s 90 žáky. Vychovatelky připravovaly pro děti pestrý program, který 
rozvíjel u dětí komunikační schopnosti, práci a hru v kolektivu a přispíval k upevňování vzájemných 
vztahů a pravidel slušného chování. V plné míře využívaly možnosti pobývat s nimi v přírodě, školním 
hřišti a při nepřízni počasí v tělocvičně i v Kulturním domě a Multifunkčním centru Březová. Školní 
družina poskytovala velmi dobré zázemí v prostorách tříd ŠD. Během školního roku byly uskutečňovány 
další akce, které zpestřily dětem čas strávený ve školní družině. Šlo především o programy 
připravenými městskou knihovnou Březová, divadelní představení Karlovarského hudebního divadla - 
Živý betlém či pohádku Otesánek představenou Divadlem z bedny. 
Školní jídelna vařila pro průměrně 450 strávníků denně – žáky a zaměstnance školy, cizí strávníky, 
Gymnázium, ZŠ a MŠ Mánesova v Sokolově. Po léta je již zavedeno tradiční zpestření jídelníčku na 
uvítanou pro prvňáčky - 1. školní den pohár s jahodami a šlehačkou, včetně dárkového balíčku 
s mléčnými produkty. K tradicím také patří jídla spojená s masopustem i ostatními svátky – vařily se 
velikonoční pochoutky, vánoční klasiky či se připravily mikulášské balíčky. Nezapomnělo se ani na naše 
nejmenší, děti ze školek, kterým jsme den strávený ve škole zpříjemnily fresh pitím a lehkou svačinkou. 
Rádi jsme poskytli našim školákům dobrou svačinku na akci Noc s Andersenem. 
Školní kuchyně a jídelna se prezentovala i pro širší veřejnost. V tomto školním roce zajistila stravování 
pro PČR v rámci akce Krimifest či konferenci pedagogických pracovníků.  
Školní rok 2021/2022 začal výjezdy žáků na školy v přírodě. Škola reagovala na doporučení MŠMT, aby 
v souvislosti s nemocí covid-19 a opatřeními, která měla sociální dopad na žáky, uskutečnila stmelovací 
pobyty. Ty se uskutečnily za výrazné podpory Města Březová, jež přispělo rodičům významnou finanční 
částkou. 6. ročník měl školu v přírodě koncipovanou jako adaptační kurz s jejich tradiční metodikou. 
Všechny pobyty proběhly na Můstku u Jáchymova.  
Školní rok 2021/2022 se přiblížil již z velké části školním rokům bez covid-19. Hygienická opatření byla 
pro prezenční výuku mnohem příznivější. Díky testování a trasování se do karantény posílaly jen 
konkrétní třídy (popř. jednotliví žáci). Pro vyhlášení distanční výuky, popř. kombinované výuky byla 
vydána MŠMT metodika. Pokud bylo třeba, výuka probíhala prostřednictvím systému Bakaláři  
a platformy MS Teams. Dnů s distanční výukou bylo malé množství, ale vzhledem k větší nemocnosti 
žáků bylo umožňováno se do prezenční výuky přihlašovat dálkově, být ve třídě online. Pedagogové se 
snažili úpravami tematických plánů „rozumně“ dohnat učivo z předešlého školního roku. MŠMT 
připravilo Národní plán doučování, který by měl pomoci zmírnit negativní dopady výluky prezenční 
výuky v důsledku pandemie covid-19. Byl primárně určen pro žáky ohrožené školním neúspěchem  
a v extrémním případě vypadnutím ze vzdělávání. U těchto žáků došlo k vážnému zhoršení výsledků 
vzdělávání. I naše škola se do tohoto programu přihlásila. Zapojení přineslo dostatečné množství 
finančních prostředků na jeho uskutečňování a plnění. Do doučování bylo zapojeno cca 40 žáků všech 
věkových kategorií, někteří i ve vícehodinové dotaci. 
Přestože byli žáci vzděláváni už převážně prezenčně, bylo třeba přihlédnout při hodnocení na 
komplikace způsobené omezeními a způsoby vzdělávání v minulém školním roce. Pedagogové se řídili 
doporučeními a metodikou vydanou MŠMT. Bylo třeba zjišťovat úroveň vědomostí získaných při 
individuální, distanční výuce. Žáci dostávali příležitosti doplňovat nepochopené učivo při doučování, 
popř. individuálních konzultacích. Žáci si museli znovu zvyknout na běžný školní režim, pravidelnou 
domácí přípravu. Ve třídách se projevily rozdíly v úrovni vzdělání jednotlivých žáků. Distanční výuka 
sice naučila mnohé žáky si organizovat čas, plnit povinnosti, být zodpovědný za své vzdělávání. Míra 
úspěchu však mnohdy závisela i na podpoře ze strany zákonných zástupců. Rozdílný přístup se pak 
ukázal i při návratu žáků do školy. Podporovaní žáci neměli problém navázat, prokázat své vědomosti 
a dovednosti. Někteří však s tímto vážnější problém měli a brzy se ukázaly nedostatky zameškaného 
vzdělávání. Cíle školního vzdělávacího programu byly plněny s ohledem na situaci s covidem-19 
v minulém školním roce. Prostřednictvím tematických plánů mohl byl upraven obsah vzdělávání  



a upravena časová organizace. Upřednostnily se důležité výstupy (výstupy RVP ZV), získávaly se 
s určitým časovým posunem, možným i přes ročník. I zde se škola řídila doporučeními a metodikou 
MŠMT. 
Velká pozornost na škole byla věnována dalšímu vzdělávání pedagogických pracovníků. Mnoho dalších 
programů absolvovali pedagogové dle svého zájmu a potřeb školy. Šlo o vzdělávání v oblastech studia 
jazyků, společného vzdělávání, specifických potřeb žáka, výuky a předmětových didaktik, rozvoje  
a řízení školy nebo v oblasti školní legislativy. Vzhledem k novému RVP ZV z hlediska revize informatiky 
a její nové výuky a chystaných revizí celkového RVP ZV se vzdělávalo v tomto oboru. Pedagogičtí 
pracovníci, včetně asistentů pedagoga, využívali vzdělávání poskytované v rámci Akčního plánu MAP 
SOKRA, Českou školní inspekcí, NPI ČR a dalšími institucemi. I v tomto roce vzdělávací instituce nabízely 
další vzdělávání spíše formou online, ale bylo již možné se některých vzdělávání účastnit prezenčně. 
Dne 20. 10. 2021 se škola již podruhé podílela na vzdělávání pořádané organizací Společně k bezpečí, 
z.s. - Poradenský den Březová 2021, tentokrát Mgr. Michaela Veselá se svým týmem školila na 
téma Školní násilí - násilí vůči školní autoritě/učiteli. 
Tento školní rok probíhal ve znamení návratu do „běžného školního života“, a tak jsme mohli žáky 
zapojovat do všech znovu rozběhnutých aktivit. Naplňoval se EVVO plán (Recyklohraní, Ekotým, 
Ekoškola a další). Novým počinem byl Peer program, ve kterém šlo o navázání pozitivních  
a kamarádských vztahů mezi staršími žáky z druhého stupně a mladšími školáčky z prvního stupně.     
Jde o plánovaný a dlouhodobý program. Proškolení peer aktivisté ovlivňují své vrstevníky a mladší 
spolužáky. Podstatný je přenos informací a zkušeností na horizontální sociální úrovni (kamarád, 
spolužák, vrstevník). 
Opět mohly začít pracovat kroužky. V 2021/2022 žáci navštěvovali tyto kroužky: čtenářský, hudební, 
mažoretky, peer program, pohybový, sportovní gymnastika, výtvarný. Žáci ve svém volném čase mohli 
využívat služby Městské knihovny Březová, být členem a pracovat v divadelním souboru Lupínek, 
kroužcích Olympie Březová, ZUŠ Sokolov – odloučeném pracovišti Březová, Sboru dobrovolných hasičů 
Březová, Pionýru a dalších. Se všemi jmenovanými škola udržuje dobré vztahy a váží si vzájemné 
spolupráce.    
V tomto školním roce byly naplánovány akce pro žáky, ať ty tradiční nebo z aktuální programové 
nabídky, požadavků metodického sdružení a předmětové komise, plánů EVVO, minimálního 
preventivního programu, ŠVP. Byla dohodnuta spolupráce s Městskou knihovnou Březová, Kulturním 
domem a MFC Březová, městem Březová a dalšími institucemi.  
Žáci – zájemci 2. stupně mohli po roce opět vyjet na lyžařský kurz, který byl realizován na Božím Daru. 
Všechny třídy využily možnost organizovat školní výlety a navštívily především místa našeho kraje, ale 
cestovaly do těch vzdálenějších (Praha, Děčín, Plohn). Pedagogové zajišťovali pro žáky i více akcí, při 
kterých byli všichni společně pohromadě, aby se rozvíjely dobré vztahy ve třídě. 
Mnohé akce škola realizovala ve spolupráci s Městskou knihovnou Březová. Paní knihovnice 
připravovaly pro naše žáky bohatý program – besedy se spisovateli, autorské čtení, Deváťáci čtou 
prvňákům, seznamovaly je s knížkami, knihovnou, spolupracovaly při návštěvách tříd za účelem výuky.  
Společně s pedagogy organizovaly pro naše třeťáky akci Noc s Andersenem s velmi pestrým a 
zajímavým programem. 
V tomto školním roce opět po dvou letech proběhly besedy se starostou města panem Miroslavem 
Boudou. Díky nim získali žáci informace o fungování městského úřadu, otevřel se jim trochu jiný pohled 
na město, ve kterém žijí, na práci, která je k řízení města a přidružených obcí potřebná. Pan starosta je 
seznámil nejen s chystanými projekty, ale často se podělil i o vzpomínky ze svého osobního života. 
Besedy s panem starostou byly vždy příjemné a v podnětné atmosféře, se spoustou otázek ze strany 
žáků. Z besed bylo patrné, že rozvoj Březové a okolí a spokojenost místních občanů je pro něj prioritou. 
K prioritám města patří i škola, která je velmi vstřícně podporována. 
Škola nabídla svým žákům i kulturní vyžití. Pod vedením p. učitele Wintera tak mohli zhlédnout 
divadelní představení v Západočeském divadle Cheb. Svou návštěvou podpořil 1. stupeň své spolužáky 
– herce v divadelním představení DS Lupínek v Březové. K Mezinárodnímu dni dětí dostali všichni žáci 
školy dárek v podobě filmového představení v kině Admira v Březové.  
V rámci prezentace na veřejnosti škola uskutečnila tzv. Školkový den. Po dvou letech mohly k nám do 



školy děti z mateřských škol (I.MŠ a II.MŠ Březová, MŠ Citice a MŠ Dolní Rychnov). Náplní programu 
bylo seznámení se s naší školou formou hry, společná spolupráce s našimi žáky, především 2. a 9. 
ročníku. Součástí byly také aktivity připravené v počítačové učebně. V návaznosti na Školkový den byl 
Den otevřených dveří, kdy mohly děti znovu do školy zavítat i se svými rodiči. Též byl pro ně připravený 
bohatý program s občerstvením. Program nazvaný Škola hrou nabízel budoucím prvňáčkům 5 schůzek, 
ve kterých se více seznamovali se školou, s jejími zaměstnanci, plnili různé úkoly, zkrátka taková škola 
nanečisto. Mateřské školy Citice a Dolní Rychnov se v rámci společného projektu zúčastnili 2x 
vzdělávání v počítačové učebně. Kromě práce na počítačích si děti mohly pohrát i s roboty, vyzkoušet 
čidla apod. Těchto aktivit se postupně zúčastnily i I.MŠ a II.MŠ Březová.  
Paní vychovatelky ze školní družiny společně s p. asistentkami a p. učitelkami připravily pestrý program 
pro děti v rámci březovské akce Stavění máje a pálení čarodějnic. Zde také vystoupily naše mažoretky 
s tanečním vystoupením. Za možnost se úspěšně prezentovat na veřejnosti škola vděčí i zaměstnancům 
Kulturního domu a MFC Březová, kteří vždy vyšli vstříc potřebám školy ohledně zapůjčení sálů, haly, 
amfiteátru, bowlingu, pomohli s přípravami, technikou. 
Ve školním roce 2021/2022 provedla Česká školní inspekce ve dnech 4.1.-6.1.2022 ve škole kontrolu 
dodržování právních předpisů podle § 174 odst. 2 písm. d) zákona č.561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, a zákona č.255/2012 Sb., o kontrole (kontrolní řád), ve znění pozdějších předpisů. 
Předmětem kontroly bylo dodržování vybraných ustanovení školského zákona a souvisejících  
a prováděcích právních předpisů, které se vztahují k poskytování vzdělávání a školských služeb, 
vykonává podle § 174 odst. 2 písm. d) školského zákona. Kontrola byla vykonána v základní škole, školní 
družině a školní jídelně. Nebylo zjištěno porušení zákona. Předmětem inspekční činnosti bylo 
hodnocení podmínek, průběhu a výsledků vzdělávání poskytovaného základní školou a školní družinou 
podle § 174 odst. 2 písm. d) zákona č.561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), zjišťování a hodnocení podmínek, průběhu a výsledků 
vzdělávání podle příslušných školních vzdělávacích programů. Zjišťování a hodnocení naplnění školních 
vzdělávacích programů a jejich souladu s právními předpisy a rámcovým vzdělávacím programem 
podle § 174 odst. 2 písm. c) školského zákona. Inspekční zpráva Čj. ČŠIK-619/21-K je v celém znění 
k nahlédnutí na webových stránkách České školní inspekce.  
Škola společně se svým zřizovatelem městem Březová investovaly finanční prostředky do rekonstrukce 
šaten a sprch v suterénu školy. Dále byla uskutečněna výměna centrálního přívodu vody, došlo  
k vybudování nového skladu učebnic, vybudování a vybavení nové třídy v přízemí školy, přebudování 
kanceláře vedení školy a sekretariátu a samozřejmě k dalším drobným opravám ve škole či jejím okolí. 
Žáci školy se po celý rok zapojovali do předmětových, sportovních i uměleckých soutěží. Úspěšní byli 
ve všech jmenovaných oblastech na úrovních okresních a krajských kol, v případě OVOV i na celostátní 
úrovni. Např. v krajském kole získali nejlepší umístění 1.-3. místo v atletice (Pohár rozhlasu, Odznak 
všestrannosti), sportovní gymnastice, vybíjené, fotbalu McDonald´s cup, v předmětových soutěžích 
(Pangea) nebo uměleckých (Nekoktám, čtu! Recitační soutěž, výtvarná soutěž Digitální závislosti).  
V rámci našich zvyklostí – tradic školy se znovu uskutečnily První zvonění, které proběhlo v kině Admira. 
Do provizorní třídy na podiu si své prvňáčky zvaly paní učitelky Mgr. Hana Procházková Bc.  
a Mgr. Helena Baláková. V obou třídách se sešlo po 15 žácích. Milými hosty byli také starosta Březové 
pan Miroslav Bouda a předsedkyně školské rady paní Květa Šafnerová. Žáci si užili svůj první den i ve 
své „pravé“ třídě a nechyběla ani tradiční slavnostní sladká tečka – jahodový pohár se šlehačkou. 
Žáci devátého ročníku si v posledním týdnu školního roku společně s panem učitelem třídním  
Mgr. Albínem Očkayem připravili v rámci Rozloučení se školou pro své spolužáky, pedagogy, rodiče  
a zástupce města kulturní program. V kině Admira svým vystoupením zavzpomínali na léta minulá a ve 
své prezentaci připomněli, kam budou směřovat jejich další kroky, na které škole nebo učilišti budou 
studovat. Poslední zvonění deváťáků se uskutečnilo v konferenčním sále MFC Březová, kde za účasti 
rodičů, pedagogů, starosty města Březová pana Miroslava Boudy a dalších hostů bylo rozdáno poslední 
vysvědčení. Jako vždy proběhlo v slavnostním duchu, s nealkoholickým přípitkem a drobným 
občerstvením. 
Při posledním zvonění celé školy byl v amfiteátru MFC Březová za přítomnosti všech žáků, pedagogů, 



ale i rodičů a hostů, zhodnocen uplynulý školní rok. Byli zde oceněni žáci s výbornými výsledky 
v soutěžích a také přivítáni budoucí prvňáčci, kteří předvedli se svými MŠ hezká vystoupení. Za to je 
deváťáci pasovali na žáky naší školy. Celkově byl program dynamický a zapojily se do něj všechny třídy.  
Vzhledem k příznivější epidemiologické situaci ve školách bylo již možné pořádat i další akce – 9.A velmi 
hezky připravila pro celou školu Mikuláše, uskutečnily se vánoční besídky, paní učitelka Mgr. Eva 
Mokrá, dipl.um. uspořádala vánoční matiné pro žáky 1.stupně. 
Krásnou vánoční atmosféru podpořili žáci a jejich učitelé, paní asistentky a paní vychovatelky výrobou 
betlémů, které byly přes vánoční svátky a prázdniny vystavovány pro veřejnost ve výstavní síni 
březovské kaple. Samotní žáci pak zhlédli výstavu při Třech králích, kteří tentokrát šířili svá poslání 
právě v kapli. Spolu s betlémy byly vystavovány i výtvarné práce našich žáků, namalované ve výtvarném 
kroužku ZUŠ Sokolov, odloučené pracoviště Březová. 
Při všech činnostech byl prohlubován vztah žáků k tradicím, byly utužovány vztahy žáků k sobě 
navzájem, v rámci kolektivu. Byl utužován vztah k naší obci, jeho blízkému i vzdálenějšímu okolí.  
Žákům byla dána možnost prezentovat se na veřejnosti, poznat příjemné pocity z kladného hodnocení, 
z dobře vykonané práce. Byly rozvíjeny především kompetence sociální a personální, občanské, 
k řešení problému, učení a samozřejmě pracovní. 

 
MŠ Smetanova 
V roce 2022 bylo v Mateřské škole Březová ve Smetanově ulici zapsáno 65 dětí ve třech třídách, 
Mrňouskové (2-3 leté děti), Čiperové (4-5 leté děti) a Šikulové (6-7 leté děti). Z tohoto počtu bylo do 
třídy Mrňousků přijato 15 dvouletých dětí s postupným nástupem. V této třídě pracovala chůva /školní 
asistentka. Od září dochází do MŠ v rámci povinné předškolní docházky 20 dětí. Pro dvě děti se 
speciálními vzdělávacími potřebami pracuje ve třídě Šikulů asistentka pedagoga na 0,75 úvazku.  
V srpnu odešla do předčasného důchodu p. uč. Taťána Opltová, která zde pracovala od roku 1994. Do 
řádného důchodu odešla taktéž p. Walterová Edeltraud, která pracovala částečně na pozici uklízečky  
a částečně jako pomocná síly v kuchyni. Od 1. 1. 2023 proběhla reorganizace v pracovním zařazení 
nepedagogických pracovníků a byly přijaty 2 nové pracovní síly - uklízečka a školnice. V prosinci byl 
taktéž na žádost p. uč. Zímové ukončen její pracovní poměr s dvouměsíční výpovědní lhůtou. Pracovala 
zde od 1. 2. 2020. Bylo využíváno finančních dotací z fondů EU - výzva „Šablony III - Operační program 
Výzkum, vývoj a vzdělávání“, která byla k 1. 9. 2022 ukončena. Tato dotace byla beze zbytku vyčerpána. 
Od 1. 9. 2022 bylo započato čerpání dotace „Operační program Jan Amos Komenský“. Z těchto 
programů byla financována chůva pro práci s dvouletými dětmi/ školní asistent a soubor setkávání 
rodičů dětí a speciálního pedagoga p. Hruškové s názvem HYPO kurs. Zde se děti spolu s rodiči 
připravovaly na plynulý přechod do základní školy. Dále byly finance z těchto programů čerpány na 
projektový den v MŠ. Školní vzdělávací program s názvem: „Celým rokem krok za krokem...“ byl 
rozpracován do okruhů – Já a moji kamarádi, Svět kolem nás, Pod pokličkou paní přírody a Radujme 
se, veselme se. Jako důsledek covidových opatření se v roce 2022 nekonal předplavecký výcvik pro 
předškolní děti a saunování. Pro děti byla zajištěna škola v přírodě, která se uskutečnila v měsíci květnu. 
Proběhla také besídka ke dni matek a vánoční představení v KD. Na konci školního roku děti absolvovaly 
pasování na školáky a rozloučení se školním rokem jako zahradní párty s rodiči na školní zahradě.  
V průběhu roku děti navštívily několik divadelních představení. Na podzim se opět s rodiči zúčastnili 
akce „Halloween“, při kterém byla také poprvé k jízdě využita nová dráha „Koloběžkodrom“. V průběhu 
roku 2022 byla vymalována kuchyň a 3. třída, do které byl zakoupen a položen nový koberec. Na školní 
zahradě byl svépomocí vybudován přírodní amfiteátr a vybudována multifunkční dráha 
„Koloběžkodrom“. Dále byl nainstalován nový herní prvek - prolézací tubus + síť a z důvodu lepšího 
zpřístupnění zahrady byla vyměněna boční malá branka za velkou dvoukřídlou. 

 
MŠ Komenského   
V MŠ Komenského v kalendářním roce 2022 bylo v obou třídách zapsáno 48 dětí. V lednu zprovozněn 
projekt LYFLE, který usnadnil komunikace s rodiči. V březnu na školní zahradě z důvodu velkého větru 



spadnul vzrostlý stříbrný smrk, který při pádu naštěstí neudělal žádnou větší škodu. Kvůli bezpečnosti 
následovalo poražení dalších stromů - smrk a tři jedle. Místo nich byly vysázeny dva nové stromy. Na 
jejich místě vznikly zajímavé řezby ze zbytku kmene - např. totem, čáp, sova. Zlikvidovaly se starší 
houpací prvky - koník, dřevěný domek, tunel, dokončilo se ohniště. Do školní kuchyně se nakoupila 
nová světla a bílé nádobí, opravila se také plynová kamna. V září nastoupila nová paní učitelka Markéta 
Šímová místo paní učitelky Vlastimily Vavřinové, která odešla do důchodu.  
 

Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 

V roce 2022 se na Březové narodilo 19 dětí a zemřelo 30 občanů. Uzavřeno bylo 21 manželství. Počet 
obyvatel k 31. prosinci činil 2 707. 

 
Počasí 

Rok 2022 byl pátý nejteplejší rok od rok 1961. Teplotně vynikal červen a říjen.  Naopak velmi chladný 
byl duben. Začátek roku nás přivítal průměrnými teplotami +7°, až ve druhé polovině měsíce se teploty 
dostaly na hodnotu +2°. Únor byl teplotně nadprůměrný, denní teploty se pohybovaly okolo 6°, noční 
klesaly v max. k -7°, ale těch bylo opravdu jen pár. Jaro se v plné síle ukázalo již koncem měsíce března, 
kdy se teploty vyšplhaly až na 18°, ale duben se vrátil k normálu. Letní měsíce byly stejně jako předchozí 
roky teplotně nadprůměrné a tropické teploty nad 30° nebyly vůbec nijak výjimečné. Podzim byl 
teplotně normální a první sněhové vločky se objevily 19. listopadu. Poté jsme se s nimi ale na dlouhou 
dobu rozloučili. Konec roky a vánoční svátky nás překvapily nadprůměrnými teplotami až kolem 10°.   
 

Závěr 

Rok 2022 v Březové byl ve znamení plnohodnotného návratu k normálnímu životu po konci covidové 
pandemie a souvisejících opatření. Přesto se ještě začátkem roku z důvodu opatření neuskutečnily 
stěžejní kulturní akce, a to plesy. Na plno se již kultura a sport rozjely od dubna. Věříme, že naši občané 
si našli jak v Březové, tak v integrovaných vsích mezi mnoha pořádanými akcemi a aktivitami svého 
favorita. Z hlediska investic a stavebních prací bylo stěžejní zcela jistě dokončení sběrného dvora či 
pokračující rekonstrukce na radnici.  
Rok 2022 byl rovněž rokem volebním. Podzimní část roku se nesla ve znamení změny ve vedení města, 
kdy po komunálních volbách došlo na ustavujícím zasedání po šesti volebních obdobích ke zvolení 
nového starosty města.  
V roce následujícím, tedy 2023 se občané Březové mohou těšit opět na řadu oblíbených kulturních  
a společenských akcí (např. KRIMIFEST 2023), z plánovaných investic či stavebních prací můžeme zmínit 
dokončení rekonstrukce 2. patra radnice, dlouho plánovanou výstavbu půdních bytů na náměstí  
čp. 131-135 či pořízení fotovoltaické elektrárny na budovu radnice, jako nutnost v důsledku trvající 
energetické krize. 
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